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Darłowo, dnia 29 października 2013 roku 
BR.0002.11.2013 
 

Protokół Nr XXXIX/2013 
z XXXIX Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 25 i 29 października 2013 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 

XXXIX Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo na dwóch 
posiedzeniach. Pierwsze posiedzenie odbyło się w dniu 25 października 2013roku od godziny 
1020 do godziny 1210, natomiast drugie posiedzenie odbyło się w dniu 29 października 2013 
roku od godziny 1300 do godziny 1626.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo w dniu 25 
października 2013 roku rozpoczął obrady sesji o godzinie 1020, a zakończył w dniu 29 
października 2013 roku o godzinie 1626. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXIX sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 25 
października 2013 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXIX sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 29 
października 2013 roku stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo na sesji w dniu 25 października 2013 roku stanowi załącznik 
Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo na sesji w dniu 29 października 2013 roku stanowi załącznik 
Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Wojciech Wiśniowski – Starosta Sławieński 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
/Lista obecności zaproszonych gości w dniu 25 października 2013 roku stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego 
protokołu./ .  
/Lista obecności zaproszonych gości w dniu 29 października 2013 roku stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego 
protokołu./ .  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę. 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując: 
15 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zanim przystąpił do 
ustalenia porządku obrad sesji udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy 
Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że rzadko się zdarza, żeby 
w tak szczególnym momencie krótkiego życia mieć taką miłą chwilę. Pan Wójt powiedział, 
że dzisiaj jest taka miła chwila, ponieważ Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy 
Darłowo, Wiceprzewodnicząca Rady od dwudziestu pięciu lat nieprzerwanie jest 
Sołtysem Sołectwa Kopań. Rocznica 25-lecia pełnienia fikcji sołtysa dokładnie minęła                   
w dniu 16 października o godzinie 1835. Z tej okazji Pan Wójt w imieniu całego samorządu 
gminnego i swoim złożył życzenia przede wszystkim zdrowia, ponieważ zdrowie 
najważniejsze jest, a także wytrwałości. Pan Wójt wręczając prezent Pani Zofii Krakowiak, 
powiedział, że z postawy Pani Zofii i z jej działalności widać, że mieszkańcy są zadowoleni. 
Na okoliczność 25-lecia pełnienia funkcji Sołtysa zarówno Pan Wójt, Zastępca Wójta, jak                  
i Radni oraz Sołtysi składali Pani Zofii Krakowiak najserdeczniejsze życzenia, wręczali 
piękne bukiety kwiatów. Przy tym na niektórych twarzach pojawiły się łzy wzruszenia. Pani 
Ewa Dziemieszonek wręczyła Pani Zofii Krakowiak upominek od wszystkich Sołtysów 
dziękując Pani Zofii, za to, że jest bardzo miła i że zawsze jest sobą. Także Pan Piotr Skoczek 
wręczył Pani Sołtys piękny bukiet róż od wszystkich Sołtysów Gminy Darłowo życząc, żeby 
pobiła rekord Guinessa w pełnieniu funkcji sołtysa. Również Pan Wójciech Wiśniowski 
Starosta Sławieński przybył na tę uroczystość wręczyć Pani Zofii Krakowiak bukiet pięknych 
kwiatów i wręczyć list z ogromnymi gratulacjami w imieniu samorządu powiatowego. Pan 
Starosta powiedział, że dwadzieścia pięć lat w pełnieniu funkcji sołtysa to jest bardzo ciężka 
praca, o czym wiedzą i zdają sobie sprawę wszyscy samorządowcy. Na sali rozległy się 
ogromne oklaski.  

Wzruszona Pani Zofia Krakowiak bardzo serdecznie wszystkim podziękowała 
życząc wszystkim, żeby również doczekali takich jubileuszy. Pani Zofia Krakowiak 
powiedziała, że te 25 lat życzy wszystkim. Jubilatka powiedziała, że ten czas to jest już duże 
zżycie z ludźmi oraz zaufanie społeczeństwa do niej, co jest także dużym dla niej 
wzruszeniem. Pani Sołtys przyznała, że żadnych skarg nie było na nią, że współpracowała               
z Urzędem Gminy jak tylko mogła, w miarę możliwości starając się zawsze wszystko 
załatwić. Mówczyni powiedziała, że starała się nie tylko dla swojej wsi, ponieważ dla niej 
liczy się cała Gmina o której zawsze myślała. Mówczyni powiedziała, że zawsze myślała                   
o całej gminie zwłaszcza, że była i jest radną w samorządzie. Pani Zofia Krakowiak 
podziękowała wszystkim za okazany jej szacunek i uszanowanie, przy czym zaprosiła 
wszystkich obecnych na sali obrad na okolicznościowy poczęstunek zorganizowany na 
godzinę 1300. Pani Zofia Krakowiak nadmieniła, że jest myśli, że sesja przebiegnie sprawnie. 
Na sali rozległy się głośne oklaski a obecni zaśpiewali Pani Zofii Krakowiak „Sto lat”.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Jerzemu Krzyżanowskiemu Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na naszym 
terenie już od trzech lat odbywają się zjazdy kresowian. Pierwszy zjazd był trzy lata temu.             
W tym roku był następny zjazd. W ubiegłym roku zjazd był w Chełmie. Pan Radny 
Krzyżanowski powiedział, że dwa lata temu z Chełmna otrzymał książki przede wszystkim 
poety Krzysztofa Kołtuna, który pisze książki, wiersze, prozy. Autor przekazał około 
czterdziestu lub pięćdziesięciu książek Panu Radnemu Krzyżanowskiemu. Z tego Pan Radny 
Krzyżanowski zdołał rozpowszechnić część książek, ale zostało mu trzydzieści jeden. Pan 
Jerzy Krzyżanowski powiedział, że Autor później rachunek mu przysłał do zapłaty, który to 
opłacił już dawno. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że te książki postanowił przekazać na 
konto Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach z prośbą, żeby te książki były 
rozprowadzone po wszystkich bibliotekach w Gminie, aby ludzie mogli wypożyczać i czytać. 
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Pan Radny powiedział, że prócz wierszy Krzysztofa Kołtuna książka zawiera także wiersze 
innych autorów. Pan Radny wręczył książki Pani Dorocie Dąbskiej Dyrektor Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Domasławicach.  
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 1.3. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXXIX Sesję Rady Gminy 
Darłowo. Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić wniosek o rozszerzenie porządku obrad.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zgłosił wniosek o uwzględnienie                 
w porządku obrad druku nr 25/2013XXXIX w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zgłosił wniosek                      
o przyjęcie do proponowanego porządku obrad sesji następujących projektów uchwał: 
1. Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia. Druk nr 22/2013XXXIX 
2. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania organu 

prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas III 
gimnazjum. Druk nr 23/2013XXXIX 

3. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej zarzutów 
sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz Dyrektorów: Szkoły Podstawowej 
im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach. 
Druk nr 24/2013XXXIX 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy są jeszcze 

inne wnioski do porządku obrad. 
Nikt więcej wniosków nie zgłosił. W związku z powyższym Pan Przewodniczący 

poddał zmiany pod głosowanie Rady.  
 
Nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

pozostawienia skargi bez rozpatrzenia Druk nr 22/2013XXXIX brało udział 15 Radnych Rady 
Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za,  
0 głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących.  

Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został wprowadzony do porządku obrad.  

 
Nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi rodziców na działania organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach                           
w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum Druk Nr 23/2013XXXIX brało udział                     
15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za,  
0 głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących.  
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został wprowadzony do porządku obrad.  

 
Nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi w części dotyczącej zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz 
Dyrektorów: Szkoły Podstawowej im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach Druk Nr 24/2013XXXIX brało udział 15 Radnych Rady 
Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za,  
0 głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących.  

Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został wprowadzony do porządku obrad.  

 
Nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo Druk Nr 25/2013XXXIX brało udział 
15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za,  
0 głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących.  

Na podstawie wyników głosowania Pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został wprowadzony do porządku obrad.  
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił porządek obrad po zmianach. 
 

Porządek obrad XXXIX sesji PO ZMIANACH: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 14 sierpnia 2013 roku z XXXVII sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 13 września 2013 roku z XXXVIII sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.  
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXVII sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.  
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
6.1. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2012 rok.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2014 roku. Druk Nr 1/2013XXXIX 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów 
ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 2/2013XXXIX 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2013XXXIX 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 4/2013XXXIX 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 5/2013XXXIX 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. Druk Nr 6/2013XXXIX 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków.  
Druk Nr 7/2013XXXIX 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. części działki nr 124/9 w obrębie Dąbki).  
Druk Nr 8/2013XXXIX 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek nr 2, nr 4, nr 6, nr 7, nr 22 w obrębie Krupy).  
Druk Nr 9/2013XXXIX 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. części działki nr 33 w obrębie Dąbki). Druk Nr 10/2013XXXIX 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (dot. zabudowanej 
działki nr 485/20 w obrębie Wiekowice). Druk Nr 11/2013XXXIX 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. części działki nr 83/1 w obrębie Kowalewice).  
Druk Nr 12/2013XXXIX 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 7/3 w obrębie Kowalewice).  
Druk Nr 13/2013XXXIX 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 25/2 w obrębie Kowalewice).  
Druk Nr 14/2013XXXIX 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 46 w obrębie Krupy). Druk Nr 15/2013XXXIX 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek nr 90/1, nr 92/3 w obrębie Zielnowo).  
Druk Nr 16/2013XXXIX 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
dla Gminy Darłowo na lata 2013-2015. Druk Nr 17/2013XXXIX 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu 
Uzdrowiska Dąbki. Druk Nr 18/2013XXXIX 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Darłowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 roku. Druk Nr 19/2013XXXIX 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 
rok. Druk Nr 20/2013XXXIX 
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28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020. Druk Nr 21/2013XXXIX 
29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia.  
Druk Nr 22/2013XXXIX 
30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania 
organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas 
III gimnazjum. Druk Nr 23/2013XXXIX 
31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej 
zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz Dyrektorów: Szkoły 
Podstawowej im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach. Druk Nr 24/2013XXXIX 
32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 25/2013XXXIX 
33. Wolne wnioski i zapytania. 
34. Zakończenie sesji. 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie 
porządek obrad po zmianach. 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za przyjęciem powyższego porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.4. 

Przyjęcie protokołu z dnia 14 sierpnia 2013 roku z XXXVII sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisał protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.5. 

Przyjęcie protokołu z dnia 13 września 2013 roku z XXXVIII sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisał protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz 
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powitał obecnych i powiedział, że 
sprawozdanie ma na piśmie, a korzystając z obecności Pana Starosty na dzisiejszej sesji 
będzie prosił go o zajęcie stanowiska odnośnie sprawy miedzy innymi spotkania z firmą 
wiatrakową. Pan Franciszek Kupracz powiedział, że w czasie miedzy sesjami dłuższy czas 
przebywał na zaległym urlopie wypoczynkowym. Pan Wójt szczególnie podkreślił, że nie 
opuszczają nas kontrole, a mianowicie jedna kontrola się kończy a druga się rozpoczyna,                                  
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a niekiedy nakładają się na siebie. Pan Wójt wspomniał przy tym, że problemem jest znaleźć 
dla kontrolujących pomieszczenie. Przechodząc do spraw finansowych, które są bardzo 
istotne na dzisiejszej sesji Pan Wójt powiedział, że te finanse warunkują realizację zadań 
samorządu w przyszłym roku, a mianowicie decyzje te będą wpływały miedzy innymi na 
realizację i wykonanie niektórych wniosków, postulatów, a właściwie budżet jest wydany                     
w tym roku. Pan Wójt dla przypomnienia powiedział radnym, że na dzisiaj musi być 
przeznaczone pół miliona złotych na przejście na plażę w Bobolinie, dwa miliony złotych na 
kanalizację z Darłowca do Krup w kierunku na Wicie, milion złotych na dopłatę do drogi 
wojewódzkiej do Dąbek, milion złotych na drogę w Wiciu, a przy tym jest druga procedura na 
drugą drogę, gdzie także należy liczyć się z własnymi środkami w granicach miliona złotych. 
Pan Wójt powiedział ponadto, że trzeba wziąć pod uwagę to co zostało ustalone na wielu 
spotkaniach Rady, oraz zebraniach wiejskich, aby dokończyć wykonanie dróg wewnętrznych 
w formie utwardzenia w kwocie dwóch i pół miliona złotych. Pan Wójt podsumował te zdania 
na kwotę siedmiu i pół miliona złotych oprócz spraw bieżących. Pan Wójt poruszył także 
temat zaległej sprawy, która się ciągnie – w tym roku nie zrealizowanej ze względów 
formalnych – jest to wykonanie windy w budynku przygodni zdrowia. Według kosztorysu 
winda ma kosztować milion złotych. Oprócz tego Pan Wójt wymienił sprawy do załatwienia 
dotyczące szkół: 

Dobiesław – okna i sala 
Dąbki – okna 
Stary Jarosław – modernizacja poddasza i ogrodzenie 
Kopnica – sala gimnastyczna 
Jeżyczki – ogrodzenie  
Pan Wójt powiedział, że według szacunków na to trzeba mieć dwa miliony złotych. 

Oprócz tego Pan Wójt powiedział, że Gmina rozpoczęła ponosić wydatki w takich sprawach 
jak między innymi w Słowinie, gdzie jest to obiekt, który przylega do świetlicy, gdzie ma być 
tak zwane Centrum Edukacyjne, które żeby w przyszłym roku można było rozpocząć to 
trzeba przeznaczyć prawie pół miliona złotych. Pan Wójt powiedział, że są także w kolejce 
niektóre sołectwa, które czekają na budowę nowych świetlic: Zielnowo, Rusko, rozbudowa                 
w Sulimicach. Prawie każda świetlica oczekuje na remont, a najstarsze sprawy dotyczą 
świetlicy w Kopań i Wiekowicach. Pan Wójt powiedział, że to, co będzie uchwalone                       
w uchwałach, to będzie zrealizowane tym bardziej, że jest rok wyborczy. Pan Wójt 
przechodząc do dnia dzisiejszego powiedział, że funkcjonujemy bez kredytu, a na rachunku 
podstawowym dwa miliony pięćset pięćdziesiąt jeden tysięcy złotych, przy czym jest 
możliwość uruchomienia kredytu w wysokości jednego miliona złotych. Pan Wójt 
powiedział, że z drugiej strony są wydatki do poniesienia w tej chwili w kwocie prawie 
dwóch milionów stu tysięcy złotych. W tym: rachunki za usługi i zakupy prawie sto 
sześćdziesiąt pięć tysięcy złotych, środki dla szkół publicznych to prawie sześćset tysięcy 
złotych, dotacje dla biblioteki dwadzieścia pięć tysięcy złotych. Pan Wójt dziękując panu 
Staroście powiedział, że Gmina reguluje zaległą sprawę dotyczącą budowy chodników 
Rusko, Pęciszewko i Jeżyce w kwocie stu osiemdziesięciu tysięcy złotych. Pan Wójt 
powiedział, że w tym czasie Gmina powinna otrzymać nowy autobus, co wiąże się                            
z wydatkami czterystu tysięcy złotych. Wynagrodzenia pracowników świetlic wraz                            
z pochodnymi to trzysta sześćdziesiąt dwa tysiące złotych, a świadczenia rodzinne dwieście 
jeden tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że jest jeszcze zaległa sprawa sądowa 
nieuregulowana, a ósmego listopada ma być rozprawa i okaże się co będzie, a trzeba o tym 
pamiętać, gdyż jest to kwota miliona złotych na kanalizację Dąbki-Rusko. Dziękując za 
uwagę Pan Wójt zakończył wypowiedź.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wojciechowi Wiśniowskiemu Staroście Sławieńskiemu.  
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Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński powiedział, że z uwagi na to, iż nie 
ma dużo czasu, powie o najważniejszych sprawach, które będą obecnych interesować, a na 
zadawane pytania odpowie. Pan Starosta w sprawie drogi Jeżyce-Słowino powiedział, że 
firma wiatrakowa kładzie tam kabel energetyczny. Pan Starosta powiedział, że cały projekt 
budowy farm wiatrowych na terenie Gminy został zaakceptowany przez Niego, natomiast nie 
wszystkie drogi były wskazane jako potrzebne do realizacji tej inwestycji i to jest miedzy 
innymi ta droga. Mówca powiedział, że mieszkańcy tych okolic przybyli do Starostwa 
rozmawiać z nim w tej sprawie. Pan Starosta stwierdził, że rzeczywiście jest tam fatalnie. Pan 
Starosta poinformował, że rozmawiał z inwestorami z siedzibą w Warszawie, że nie pójdą 
dalej z tą inwestycją, jeżeli nie uporządkują tej drogi. Pan Starosta powiedział, że ta droga ma 
być taka, żeby w miarę bezpiecznie można było się po niej przemieszczać. Pan Starosta  
deklarował, że tę sprawę załatwi. Pan Starosta poruszył temat kolejnej drogi mianowicie 
Jeżyce-Przystawy-Wiekowo, gdzie jest remontowane pobocze. Pan Starosta powiedział, że                    
w tym przypadku również jest zawarte porozumienie między Starostą a Spółką Wind Invest, 
gdzie określono, że odcinek 6,5 km pobocza ma być wyremontowany poprzez posypanie 
tłuczniem norweskim, aby można było przejeżdżać. Pan Starosta powiedział przy tym, że wie, 
że chciany jest tam asfalt, ale jednak program schetynówek jest dużo skromniejszy. Pan 
Starosta powiedział, że dojechać z Darłowa do Koszalina można tamtą drogą, natomiast 
powrót jest trochę gorszy. Pan Starosta powiedział, iż myśli, że to bardzo poprawi komfort 
przejazdu. Pan Starosta powiedział, że prace trwają, i ma nadzieję, że do świąt te prace będą 
zakończone. Kolejne rzeczy które na przyszły rok planuje Starostwo to po pierwsze jest 
odcinek w Sińczycy, który jest dużym problemem dla tej wsi. Pan Starosta przy tym 
powiedział, że próbuje niejako wykłócać się w tej sprawie z firmami wiatrakowymi, które 
zrobili coś na tej drodze i uważają, że jest to ich udział. Pan Starosta powiedział, że uważa 
jednak inaczej i stara się, żeby te firmy trochę do tego dołożyły. Pan Wojciech Wiśniowski 
deklarował, że w przyszłym roku te pieniądze na pewno znajda się w budżecie na tę drogę. 
Pan Wojciech Wiśniowski powiedział, że zamierzał poprosić Pana Wójta i Wysoką Radę                  
o pomoc w przyspieszeniu budowy windy i uruchomieniem oddziału wewnętrznego, ale Pan 
Wójt o tym już powiedział, za co Starosta podziękował. Mówca powiedział, że w Powiecie 
Sławieńskim, jak i w Mieście Darłowo było te sto tysięcy zabezpieczone i nie wykorzystane. 
Biorąc pod uwagę powyższe Pan Starosta powiedział, że bez względu na to jaką decyzję 
podejmie miasto, on tę kwotę zabezpieczy na przyszły rok. Mówca powiedział, że w ogóle 
cały projekt uruchomienia oddziału wewnętrznego w przyszłym roku powinien ruszyć. Pan 
Wojciech Wiśniowski żartobliwie powiedział, że więcej grzechów nie pamięta, dlatego 
zachęca do stawiania mu pytań.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy zapytał o stumetrowy 
odcinek drogi w Starym Jarosławiu od krzyżówki do drogi wojewódzkiej. Pan 
Przewodniczący powiedział, że tam w tej chwili worzą gruz, ale samochodem osobowym 
ciężko jest przejechać.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński odpowiedział, że prośba Pana 
Przewodniczącego jest dla niego rozkazem. Mówca przyznał, że rzeczywiście ten odcinek 
psuje cały rozjazd i przyjmuje to do realizacji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i udzielił 
głosu Panu Janowi Różyckiemu Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał o drogę Dobiesław-
Wiekowice.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński odpowiedział, że przy likwidacji 
Zarządu Dróg Powiatowych do czego doprowadził na początku swojej kadencji, budżet, który 
był i wynosił trzy miliony złotych, z czego dwa miliony było na utrzymanie Zarządu a milion 
na drogi. Pan Starosta powiedział, że teraz na utrzymanie pracowników wydaje pól miliona    
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i pół miliona idzie na drogi. Pan Starosta powiedział, że część pieniędzy pozyskuje również              
z firm wiatrakowych. Mówca powiedział, że te pieniądze trafiają do Powiatu, że nie idą 
gdzieś bokiem, lecz są transparentnie wpłacane i wydawane na podstawie tego, co Rada 
Powiatu uchwali. Pan Starosta powiedział, że zdaje sobie sprawę, że nigdy nie będzie dość 
tych remontów, ale tych pieniędzy jest dużo więcej. Pan Starosta w sprawie drogi, o którą 
pytał Pan Radny Jan Różycki, powiedział, że na pewno będą tę drogę łatać, natomiast jeżeli 
znajdą się środki spróbuje tak to zrobić, żeby efekt tego był dłuższy.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował Staroście 
i udzielił głosu Panu Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo nawiązał do wypowiedzi 
Pana Starosty Sławieńskiego na temat drogi Słowino-Jeżyce, że będzie tam można w miarę 
bezpiecznie się przemieszczać. Pan Radny powiedział, że wcześniej już od dwóch lat 
sukcesywnie są pisane pisma do Powiatu o wyremontowanie okresowe tej drogi. Pan Radny 
Krzyżanowski powiedział, że było remontowane to pobocze, ale tam potrzeba okresowego 
remontu tej drogi ze względu na to, że ciężki sprzęt, który się tamtędy porusza spowodował, 
że później jechać osobowym samochodem to jest tragedia, że miskę można zostawić. Trzeba 
bardzo uważać. Pan Radny powiedział, że tę drogę trzeba zrobić w miarę dobrze, a nie tylko 
po to, żeby bezpiecznie i w miarę się poruszać. Mówca powiedział, że było połatane tam do 
krzyżówki na Nowy Kraków, ale nadal są tak zwane „kocie łby” przeplatane pozostałościami 
asfaltu. Mówca powiedział, że miedzy innymi mieszkańcami mieszka tam Radna 
Wojewódzka. Pan Radny powiedział, że ze względu na mieszkańców oraz Radną należałoby 
tę drogę naprawić. Pan Jerzy Krzyżanowski w sprawie kładzionego tłucznia powiedział, że 
kładziony jest na szerokości osiemdziesięciu centymetrów. W związku z tym Pan Jerzy 
Krzyżanowski prosił, żeby Powiat bardzo przypilnował prac przy tej drodze ponieważ 
fachowcy, którzy to robią, a jeżeli jest większa wyrwa, to dalsza część pozostaje, a efekt tego 
jest taki, że wystarczy, że przejedzie ciężki sprzęt i przesuwa ten tłuczeń w miejsce tej dziury, 
efektem czego, od czasu prac w przeciągu dwóch tygodni już są dziury, które w niektórych 
miejscach są bardzo poważne. Mówca podejrzewa, że gdy z jednej strony skończą prace,                
z drugiej strony będzie potrzeba znów remontu. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że ten 
tłuczeń jest zbyt luźny i gwałtowne hamowanie ciężkiego pojazdu powoduje, że ta dziura 
ponownie powstaje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wiesławowi Moskwie Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dzwonił do 
Pani Sokołowskiej i nie wie, czy przekazywała Panu Staroście informacje na temat poboczy 
drogi Kowalewice-Sulimice. Pan Radny Wiesław Moskwa powiedział, że nie chodzi tutaj                
o zrobienie nowego dywanika, lecz o to, że Pani Ewelina powiedziała, że w tym roku nie 
starczy funduszy, żeby nawet te dziury załatać. Pan Radny Wiesław Moskwa powiedział, że 
szczególnie niebezpiecznie na drodze jest w pobliżu przetwórni ryb, gdzie wyrw jest 
kilkanaście. Mówca powiedział, że można sobie tam krzywdę zrobić, a gdy przyjdą deszcze                
i zaleją te wyrwy, to spowoduje to wypadki. Pan Wiesław Moskwa powiedział, że chciałby 
wiedzieć, czy ta sprawa była nagłośniona w Starostwie. Kolejna sprawa, którą poruszył 
Radny Moskwa dotyczy remontu drogi od Starego Jarosławia do Kowalewic, która nie dość, 
że nie została wydłużona do wjazdu do wiatraka, to co ważniejsze, iż w lesie w ogóle nie były 
robione przepusty na wjazdach do lasu, gdzie ludzie wyrabiali sobie drewno. W tej chwili na 
tej trasie są tylko przepusty do mieszkańców i do Leśniczego, natomiast do lasu pozostałe 
wjazdy zostały zlikwidowane, a niektóre nie mają położonej rury, aby woda przepływała. 
Przy jesiennych i wiosennych roztopach woda jest równa z drogą. Pan Wiesław Moskwa 
powiedział, że taka naprawa nie ma sensu. Trzecia sprawa, którą poruszył Mówca dotyczy 
drogi koło GZUP jak się jedzie na Krupy. Mówca powiedział, że tam przez jakiś czas stały 
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pachołki, a w tej chwili stoją znaki. Pan Radny powiedział, że był świadkiem takiego 
zdarzenia, że jadąc samochodem mało nie doszło do wypadku. Mówca powiedział, że obce 
osoby nie znają tej drogi, a gdy będzie mróz, będzie ślisko to w momencie, gdzie jest wyrwa 
może dojść do bardzo poważnego wypadku. W związku z powyższym Pan Radny zapytał czy 
coś będzie robione na tych drogach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ustalił kolejność 
mówców, przy czym pierwszemu udzielił głosu Panu Przemysławowi Pociecha Radnemu 
Rady Gminy Darłowo.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, wszyscy 
poruszają temat remontu dróg. Pan Radny podkreślił, że od Pana Stachowiaka otrzymali 
konkretną informację, że Pan Stachowiak dzięki porozumieniu przekazał konkretną pulę 
pieniążków, z której miała dana sprawa być zrobiona. Pan Przemysław Pociecha powiedział, 
że korzystając z okazji obecności Pana Starosty chciałby poznać konkretną tę drugą stronę 
medalu. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że z jednej strony radni otrzymali taką 
informacją, a teraz od drugiej strony chcieliby poznać jak to jest.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i udzielił 
głosu Panu Radnemu Mirosławowi Gałuszkiewiczowi.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo zapytał o drogę 
Słowino-Jeżyce ponieważ ucieszył się, że ta droga w ogóle jeszcze istnieje, ponieważ była 
robiona kiedyś jeszcze za rządów Pana Gierka. Pan Radny powiedział, że gdyby jechać 
rowerem przez las, to w zasadzie nie wolno przejechać tą drogą. Pan Radny zapytał, czy 
będzie cała droga robiona, czy tylko część?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Sołtysowi Mieczysławowi Wronie.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowego Jarosławia poruszył sprawę dróg, 
wskazując na odpowiedź Pana Starosty z dnia 19 grudnia 2012 roku, że w wiosenno-letnim 
terminie będzie droga Nowy Jarosław poprawiona – pobocze i nawierzchnia. Pan Sołtys 
powiedział, że następnie był u Pana Starosty osobiście, gdy Pan Starosta obiecał, że 
przynajmniej pobocza będą zrobione. Pan Mieczysław Wrona powiedział, że do tej pory nie 
ma nic. W związku z tym Pan Sołtys zapytał, czy Pan Starosta zrobi tę drogę, chociaż te 
pobocze. Pan Sołtys prosił, aby tą drogą się zająć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i udzielił 
głosu Pani Sołtys Małgorzacie Żugaj.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie korzystając z okazji, że można od 
Pana Starosty można uzyskać informacje, zapytała w sprawie inwestycji ciągu pieszych przez 
miejscowości Drozdowo, Barzowice i Rusinowo. Pani Małgorzata Żugaj zapytała, czy taka 
inwestycja jest rzeczywiście sprawą powiatu?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Staroście.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński odpowiedział, że nie wie czy 
wszystkie te sprawy zapamiętał. Niemniej jednak rozpoczynając od udzielenia odpowiedzi 
Pani Małgorzacie Żugaj odpowiedział, że nic mu o tej inwestycji nie wiadomo. Pan Starosta 
przypuszcza, że jest to inwestycja międzygminna na mocy porozumienia. Na temat 
zaangażowania Powiatu w ten projekt trudno było Panu Staroście odpowiedzieć. W sprawie 
drogi Nowy Jarosław Pan Starosta odpowiedział, że pamięta spotkanie z panem Sołtysem.              
W przeświadczeniu Pana Starosty te pobocza zostały zrobione oczywiście nie całe, ponieważ 
są miejsca najgorsze, gdzie woda się zbierała. Pan Starosta powiedział, że jeśli okaże się, że 
to nie zostało zrobione to bardzo przeprasza. W sprawie drogi Krupy-Darłowo-Sławno Pan 
Starosta wystąpi z pismem do Województwa, ponieważ jest to droga wojewódzka. Pan 
Wojciech Wiśniowski powiedział, że Starostwo otrzymało dotację na remont dróg 
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powiatowych od firmy Wind Invest. Mówca powiedział, że generalnie na wszystkie drogi. 
Pan Starosta zwrócił uwagę, że transporty, które do powiatu, do Gminy przychodzą to nie 
przejeżdżają tylko przez drogami powiatu, ale też przez inne Gminy. Pan Starosta powiedział, 
że te pieniądze, które firma wiatrakowa wpłaciła były na utrzymanie, czy też na odtworzenie    
i nie pogorszenie stanu dróg po ich przejeździe nie tylko Darłowo, ale też poza Gminą. Pan 
Starosta potwierdził, że te pieniądze wpłynęły do Powiatu i zgodnie z decyzją Zarządu są 
rozprowadzane i nikt ich nie schował ani nie przejadł, bo wszystkie poszły na infrastrukturę. 
Pan Starosta powiedział, że poruszane tematy, toczą się wokół dywanika i dziur. Mówca 
nadmienił, że jeden z radnych powiatowych powiedział, że po co łatać dziury skoro najlepiej 
zrobić dywanik. Pan Starosta zauważył, że jest to słuszne tylko, że przy tym wskazał, że                   
w całym powiecie mają trzysta sześćdziesiąt kilometrów dróg powiatowych. Biorąc pod 
uwagę koszty lekko pół miliona za kilometr, a mniejszą technologią trzysta tysięcy za 
kilometr Pan Starosta powiedział, że trzeba liczyć sto milionów złotych, i dodał, że za 
naszego życia jest to nie do zrealizowania. Pan Starosta zadał pytanie retoryczne czy kłaść 
dywanik, czy łatać dziury, żeby bezpiecznie przejechać. Pan Starosta powiedział, że dziury               
w Kowalewiczkach są fatalne. Mówca powiedział również, że trzeba wszystkie dziury 
załatać, żeby bezpiecznie przejechać, a z tego co zostanie dywanik. Mówca powiedział, że dla 
przykładu można położyć dziesięć kilometrów dywanika a reszta dróg wtedy zostanie                      
w takim stanie w jakim jest. Pan Starosta powiedział, że jest to jego dylemat, z którym musi 
sobie radzić, ale oczywiście Państwo Sołtysi i Radni są od tego, żeby mu te rzeczy 
wypominać i wskazywać. Pan Wojciech Wiśniowski powiedział, że robi naprawdę wszystko 
co może, żeby to wypośrodkować, a jeśli tylko jest możliwość pozyskać środki z zewnątrz, to 
dokonuje się tych starań.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Mieczysławowi Wronie.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław poruszył sprawę wyrwy na 
szosie powiatowej na przepuście, gdzie jest most na Łąkawicy w Nowym Jarosławiu. Pan 
Sołtys powiedział, że w tej chwili są prace na Łąkawicy, ale ta wyrwa do nich nie należy. Pan 
Sołtys prosił, aby pamiętać o tej dziurze.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu/Soltysowi Piotrowi Skoczkowi.  

Pan Piotr Skoczek jako Sołtys Sołectwa Dobiesław poruszył sprawę pisanych do 
Pana Starosty pism w sprawie dróg. Pan Piotr Skoczek powiedział, że Pan Starosta mówił                
o drodze Jeżyczki-Przystawy-Wiekowo, a z kolei ciąg komunikacyjny z miejscowości 
Wiekowo i Wiekowice to jest przez Boryszewo do Darłowa czy też do Koszalina. Pan Sołtys 
Piotr Skoczek powiedział, że chodzi głównie o tę drogę, ponieważ jest główną drogą do 
Darłowa, do lekarza, do pracy, a ciągle się tyko dziury łata, po czym powstają nowe wyrwy                
i nie ma efektu.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński powiedział, że Sołtys z Przystaw jest 
całkowicie innego zdania ponieważ tam jest główny ciąg komunikacyjny. Pan Starosta 
powiedział, że musi tę sprawę rozstrzygnąć. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ma prośbę do Pana 
Starosty, żeby rozwiał mity na temat jak dużo Starostwo dostało pieniędzy w formie dotacji 
od firm wiatrakowych. Pan Wójt prosił o ujawnienie, jeśli Pan Starosta pamięta.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński powiedział, że pamięta doskonale bo 
pieniędzy pilnuje. Pan Starosta powiedział, że te pieniądze w większości były wydane w 2012 
roku. Od firmy Wind Invest Starostwo otrzymało milion trzysta tysięcy złotych a od drugiej 
firmy Marszewo Pan Starosta nie pamiętał. Pan Starosta nawiązując do kwoty miliona trzystu 
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tysięcy złotych powiedział, że wydaje się to dużo, ale patrząc na ilość dróg i zakres prac, to 
nie jest dużo.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy drogę 
Kowalewice-Stary Jarosław robiło z pieniędzy od firm wiatrakowych czy Starostwo za 
własne pieniądze.  

Pan Wojciech Wiśniowski odpowiedział, że drogę z podbudową zastawy płaciły 
wiatraki a rowy i zieleń – Starostwo.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wynika z tego, 
że starostwo nie położyło tych przepustów.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i wobec 
braku mówców zamknął punkt.  
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 8 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu/ 

 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 3. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo 
między sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz przedstawił realizację uchwał między sesjami. 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XXXVIII stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo podziękował Staroście, że niektóre sprawy 
osobiście przedstawił i poinformował w jaki sposób będą załatwione.  

Pan Franciszek Kupracz poinformował, że przedkłada pisemne sprawozdanie                     
z podjętych uchwał. Pan Wójt poinformował, że jedna uchwała dotycząca ustalenia trybu                   
i rozliczania dotacji dla niepublicznych społecznych szkół prowadzonych na terenie Gminy 
Darłowo została przez RIO w Szczecinie uchylona. Pan Wójt poinformował, że miał pismo 
przygotowane do sądu w sprawie odwołania od tego uchylenia, ale otrzymał deklarację                     
z RIO, że pomogą Gminie przygotować od nowa tę uchwałę, ponieważ niektóre punkty są 
zbyteczne. Z uwagi na to Pan Wójt nie złożył odwołania do sądu. Pozostałe uchwały 
realizowane są zgodnie z procedurą.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że każda sprawę nie                  
w skrócie lecz głębiej trzeba wyjaśnić i dlatego składa formalny wniosek, żeby dzisiejsza 
sesja odbyła się do godziny 1230, ponieważ na godzinę 1300 zamówiony jest obiad dla 
wszystkich. Pan Wójt powiedział, że z tej okazji ponieważ wszyscy chcieliby, żeby dużo 
sołtysów tyle lat funkcjonowało. Pan Wójt zaproponował, aby ciąg dalszy sesji na 
kolejnym posiedzeniu odbył się we wtorek jeśli to możliwe. Pan Wójt poprosił o krótką 
przerwę, po to, żeby Komisja Organizacyjna się spotkała i spokojnie popracowała.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że można 
przełożyć sesję z uwagi na niemożliwość rozpatrzenia wszystkich uchwał w czasie, ale 
dopiero po punkcie w sprawie interpelacji ogłosi przerwę, żeby Komisja Organizacyjno-
Programowa się spotkała.  
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 4. 

Interpelacje Radnych.  
W tym punkcie zgłosił się Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo poruszył temat dwóch 

złożonych interpelacji dotyczących miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego                
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w obrębie Krupy i Kowalewice oraz obrębie Nowy Jarosław i Stary Jarosław. Pan Radny 
publicznie przeczytał uzasadnienie złożonej interpelacji dotyczącej obszarów Nowy Jarosław 
i Stary Jarosław:  

„Na mocy uchwały Nr XXII/180/2012 z dnia 8 sierpnia 2012 roku w sprawie 
przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo realizowana jest zmiana mpzp dla obszaru w obrębie Nowy Jarosław i Stary 
Jarosław o powierzchni około 820 ha, na którym posadowione są nadal elektrownie 
wiatrowe, mimo wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 10 maja 2011 roku (sygn. 
II OSK 339/2011) oddalającego skargę kasacyjną Rady Gminy Darłowo od wyroku 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie z dnia 20 października 2010 r. (sygn. II 
SA/Sz 337/2010) stwierdzającego nieważność zaskarżonej uchwały nr XXI/289/2008                        
w przedmiocie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo.  

Przed podjęciem uchwały Radni zostali poinformowani o stwierdzeniu zgodności ze 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego uchwalonego uchwałą 
nr XLI/373/97 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 1997 r. zmienione uchwałami                    
nr XXI/284/08 z dnia 26 listopada 2008 r. i nr XXXVII/503/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia 
10 listopada 2010 r. i na tej podstawie stwierdzili dopuszczalność budowy elektrowni 
wiatrowych na obszarze obrębu Nowy Jarosław i Stary Jarosław. Natomiast Radni nie zostali 
dokładnie poinformowani o obecnym stanie prawnym tj. o stojących jeszcze (nielegalnie, 
ponieważ uchwała nr XXI/289/2008 w przedmiocie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo już w dniu podjęcia była nieważna) 
elektrowniach wiatrowych. 

Wójt Gminy Darłowo już raz podjął próbę uchwalenia na sesji nadzwyczajnej zmiany 
mpzp dopuszczającego budowę elektrowni wiatrowych, z której szybko się wycofał, widząc               
i słysząc reakcje Radnych Gminy Darłowo już na szczeblu Komisji.  

Podejmując uchwałę nr XXII/180/2012 w dniu 8 sierpnia 2012 r. w przedmiocie 
zmiany planu, nie poinformowano z należytą starannością Radnych (dlatego żadna Komisja, 
w tym Komisja Prawa nie dostrzegła) o obecnym (rażąco sprzecznym z prawem) stanie 
prawnym tj. o stojących jeszcze (z pogwałceniem ochrony stref oddziaływania elektrowni 
wiatrowych przed hałasem) zespołach elektrowni wiatrowych, a także o konsekwencjach 
bagatelizowania wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie 
stwierdzającego nieważność zaskarżonej uchwały. Nie poinformowano np. w postaci opinii 
prawnej Rady Gminy, ze na obszarze objętym zmianą mpzp obowiązuje nadal przeznaczenie 
zgodne z uchwałą nr XXI/282/2005 z dnia 30 czerwca 2005 r. Rady Gminy Darłowo , a zatem 
niedopuszczalne jest wyłączenie spod wszelkiej działalności pozarolniczej, przez co 
niemożliwe staje się prowadzenie jakiejkolwiek działalności gospodarczej. Poza tym 
niedopuszczalna jest lokalizacja elektrowni wiatrowych w granicach obszarów akustycznie 
chronionych tj. o funkcji „MR” lub „MU”.  

Pozostawiając w obrocie prawnym (wnioskowaną o stwierdzenie nieważności) 
uchwałę, dopuszczamy się pogwałcenia zasad demokratycznego państwa prawnego tj. prawa 
własności, gdzie mieszkańcy nie będą mogli na swoich gruntach zrealizować inwestycji, jaką 
daje im gwarancję realizacji obecnie obowiązujący mpzp, ale utrudniający stan rzeczy tj. 
istniejące nadal (mimo wydanych wyroków, w tym wyroku naczelnego Sadu 
Administracyjnego) elektrownie wiatrowe. Obszar objęty ochroną przed hałasem, to nie jest 
tylko obszar zabudowany, ale także obszar o funkcji pod zabudowę. Chcąc dopuścić 
możliwość lokalizacji elektrowni wiatrowych musimy uwzględniać ich strefę oddziaływania. 
Podejmując uchwałę nr XXII/180/2012 w dniu 8 sierpnia 2012 roku dopuściliśmy się rażącej 
obrazy prawa, albowiem inwestor jeszcze nie zlikwidował krzywdzących dla mieszkańców 
warunków, poprzez zdemontowanie (wybudowanych na swoje ryzyko) elektrowni wiatrowych, 
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a my jako Radni zamiast domagać się od Wójta, aby uwzględnił zmiany w obecnym stanie 
prawnym, (jako konserwacja orzeczeń polskich sądów), rozzuchwaliliśmy inwestora                         
w lekceważeniu prawa. Niezrozumiała a zarazem niepokojąca jest przychylność wobec 
przedstawicieli inwestora, jaką wykazuje Wójt Gminy.  

W tym stanie rzeczy wnioskuję o przedstawienie rzetelnej opinii prawnej, niezwłocznie 
podjęcie działań zmierzających do określenia terminu sesji nadzwyczajnej celem stwierdzenia 
nieważności uchwały nr XXII/180/2012 z dnia 8 sierpnia 2012 roku w sprawie przystawienia 
do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo.”  
/Interpelacje Pana Przemysława Pociechy stanowią załączniki nr 11 i 12 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział jeszcze, że 

cały czas ubiega się o udostępnienie mu planu nie tylko dla niego, ale także dla radnych, żeby 
mogli się z tym zapoznać. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że cały czas otrzymuje 
odpowiedzi zbywające go, że w jakiś sposób nie może tego uzyskać. Mówca powiedział, że 
nie chce tego uzyskać tylko dla siebie, ale także dla kolegów Radnych, aby mogli to 
przedyskutować i poznać się z tym, co tam jest zapisane, a nie tylko z tytułem. Pan Radny 
Przemysław Pociecha powiedział, że albo tak ma być, albo jest nielubiany, albo się coś 
ukrywa przed mim i radnymi. Tym tematem Mówca zakończył wypowiedź.  

Na sali obrad kilka osób klaskało w dłonie przez około cztery sekundy.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to wystąpienie Pana 

Radnego pozwoliło mu podjąć decyzję z tego względu, żeby spełnić w jakiś sposób sprawy, 
które porusza Pan Radny, ponieważ odnośnie planu jest procedura ustanowiona prawem 
zwłaszcza w ustawie o zagospodarowaniu przestrzennym. Pan Franciszek Kupracz 
poinformował Radę, że już od kilku dni jest w Urzędzie już projekt zmiany planu w tym 
obszarze, o którym Pan Radny mówił. Pan Wójt powiedział, że wahał się, czy dalej tę 
procedurę kontynuować z tego względu, że chciał się z tym także osobiście zapoznać, 
ponieważ robione to było w biurze projektowym. W tej sytuacji, żeby nie było tutaj 
wypowiedzi i insynuacji, że tu jakaś tajemnica jest, to gdy tylko będzie przerwa pan Wójt 
zadeklarował, że pójdzie podpisać zlecenie na ogłoszenie do prasy, że taki plan jest 
wyłożony, gdyż tak obliguje prawo. Zgodnie z tym ustanowionym kalendarzem każdy będzie 
mógł formalnie zająć stanowisko i ta sprawa nie będzie budziła tylu emocji. Pan Wójt 
powiedział, że są ściśle określone kto ma jakie kompetencje w jakim czasie i zakresie, a to co 
zostało zaprojektowane – pan Wójt podkreślił, że – jest projektem. Pan Wójt powiedział, że 
wszystkie materiały będą wyłożone u Architekta Gminnego, ale będzie można przyjść na salę 
położyć i popatrzeć. Może to każdy mieszkaniec. Pan Wójt powiedział, że oprócz tego 
przygotowuje też akcję informacyjną dla mieszkańców, gdzie te zmiany planu następują, aby 
indywidualnie ich powiadomić, że taka jest możliwość, żeby nie było niepotrzebnych 
kłopotów. Pan Wójt powiedział, że ze swojej strony troszeczkę inaczej na to patrzał, bo po 
prostu jeśli coś jest wykładane, to trzeba się z tym zapoznać a materiał jest dość obszerny.  

Pan Wójt zaprosił wszystkich do tego. Poza tym Mówca powiedział, żeby z tego czasu 
skorzystać, żeby te wystąpienia i uwagi były formalne. Pan Wójt powiedział, że myśli, że tak 
tę sprawę na tym etapie załatwi, a podczas przerwy podpisze ogłoszenie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i udzielił 
głosu Panu Radnemu Łukaszowi Staniszewskiemu.  

Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił interpelację                         
w sprawie naprawy drogi gruntowej biegnącej wzdłuż linii przesyłowej Sińczyca-Porzecze. 
Mówca powiedział, że droga w pewnym stopniu została naprawiona aczkolwiek nie 
całkowicie w związku z czym są problemy z przejazdami.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że od Sińczycy do 
Porzecza a z Porzecza jeszcze dalej na Kolonię Jeżyce jest robiona inwestycja związana 
miedzy innymi z wiatrakami, to znaczy przesył, czyli kładzione są kable. Na tę okoliczność 
Gmina ma podpisane porozumienia. Pan Wójt powiedział, że tam gdzie są drogi gminne, będą 
odtworzone i w efekcie końcowym ma być droga o szerokości trzech metrów utwardzona 
tłuczniem. Miedzy innymi historyczna droga do Darłowa. Tą sprawa zajmuje się Pan 
Sobieraj. Pan Wójt powiedział przy tym, że prosi radnych, tych miejscowości, gdzie te drogi 
są robione, aby też to opiniowali, żeby wystąpienie swoje zawarli na piśmie, chociażby                        
w formie interpelacji, ponieważ wtedy pomaga to w formalnym załatwieniu sprawy. Pan Wójt 
powiedział, że mogą być też formy wystąpienia Sołtysa z danej miejscowości.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i udzielił 
głosu Panu Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że te drogi, tak 
jak w Nowym Krakowie i na Jeżyczkach została rozkopana kilka dni temu. Pan Radny 
powiedział, że rów nie jest po pierwsze zasypany jak należy, to jeszcze koleiny po ciężkim 
sprzęcie są nie załatane. Mówca powiedział, że Panowie zabrali się gdzieś i poszli, a drogi od 
trzech tygodni są bardzo ciężkie do przejazdu zwłaszcza w porze deszczowej, gdy wręcz 
mieszkańcy nie mogą wyjechać ze swojej posesji. Pan Radny Krzyżanowski prosił, żeby 
Gmina Dopilnowała tego, żeby firma gdy robi na jednym odcinku, to żeby najpierw na 
jednym odcinku zrobili a nie rozgrzebywali całość i pozostawiali sobie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przyjmuje 
interpelację.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby złożyć interpelację. Wobec braku zgłoszeń Pan Przewodniczący przeszedł do 
kolejnego punktu obrad.  

Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 5. 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXVII sesji Rady Gminy 

Darłowo w dniu 14 sierpnia 2013 roku oraz w okresie między sesjami.  
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XXXVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w 
okresie między sesjami stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XXXVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/  

Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 6. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 

sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 
/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu./  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zaproponował 
dziesięciominutową przerwę techniczną w celu umożliwienia pracy Komisji 
Organizacyjno-Programowej. Pan Przewodniczący zaprosił na Komisję Pana Wójta.  

Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 
 

Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka zapytała czy rada Gminy będzie dzisiaj 
rozpatrywała uchwałę w sprawie skargi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 
będzie. 

Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka zapytała kiedy? 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 

jeżeli dzisiaj nie zdąży to następny termin będzie podany.  
Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka zapytała wiec kiedy będzie następny 

termin.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 

najprawdopodobniej 29 października we wtorek o godzinie 10:00 tutaj na sali obrad.  
Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka powiedziała, że ma w takim razie ma 

taką prośbę, czy można byłoby zrobić sesję po południu? 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał co po południu? 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 

sesję. 
Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka dopowiedziała, że w tym czasie (rano) 

nauczyciele pracują i rodzice też.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jak o dziesiątej się 

zacznie      a jest tyle projektów uchwał to będzie to trwało do południa.  
Jakaś Kobieta obecna na sali obrad nie przedstawiając się powiedziała, że Rada jest dla ludzi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg są pod koniec punktów porządku obrad, także 
rozpatrzenie poprzedzających je punktów zajmie tyle czasu, że gwarantuje, że będzie to 
akurat pora po godzinie dwunastej.  

Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka powiedziała do Pana Przewodniczącego 
Rady, że te jego gwarancje są niczym, bo Radni po prostu lekceważą nauczycieli, dzieci                  
i rodziców szkoły w Dąbkach. Mówczyni powiedziała, że tak się nie godzi. Następnie 
powiedziała, że to jest niezgodne z zasadami współżycia społecznego, bo skoro się informuje 
nauczycieli, że dzisiaj taka skarga będzie rozpatrywana, a się tego nie robi bo ważniejszy jest 
obiad, to przeprasza bardzo, ale jest im bardzo przykro, że w ten sposób rada ich traktuje, że 
nikt z Państwa Radnych nie przyjechał do szkoły w Dąbkach i nikt nie rozmawiał ani                     
z rodzicami, ani z nauczycielami. Mówczyni powiedziała do radnych, że podejmują decyzje   
a nie rozmawiają z osobami, które są skarżącymi. Mówczyni powtórzyła, że to się nie godzi             
i dodała, że to nie jest  godne zachowania radnych Gminy. Pani Elżbieta Augustynowicz 
powiedziała, że jest jej bardzo przykro, że tak się dzieje.  

Na sali obrad kilka osób podsumowało tę wypowiedź oklaskami.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 

jeszcze chciałby zabrac glos, po czym udzielił głosu Pani Sołtys Wandzie Hańczaryk.  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że od dłuższego 

czasu sołtysi dostają pisma z Ochrony środowiska na temat wydobywania kruszców 
naturalnych w zatoce 2A, 2B i 2C. mówczyni powiedziała, że absolutnie nic w tym piśmie nie 
wyjaśnione o co chodzi. Pani Sołtys powiedziała, że tam są podane paragrafy, na których ona 
się nie zna, a prócz tego jest napisane, że może dotrzeć do Szczecina i obejrzeć te plany. Pani 
Sołtys powiedziała, że uważa, że Gmina powinna zrobić spotkanie z Sołtysami                                    
i z przedstawicielami z Ochrony środowiska, żeby wytłumaczyli o jakie kruszce chodzi i co to 
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jest to 2A i tak dalej. Pani Sołtys powiedziała, że ja o to mieszkańcy pytają, a ona nie wie co 
ma im odpowiedzieć.     

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał jacy 
jeszcze sołtysi to pismo otrzymują? 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo odpowiedziała, że na pewno 
Bobolin, Dąbki, Wicie, Kopań, Barzkowice, i Urząd Gminy też dostaje te pisma. Ponadto 
dostaje je także urząd Gminy Postomino, ale to nie jest nasz teren. Sprawa obejmuje cały tan 
pas nadmorski.    

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że z tego, co on wie, to 
sprawa ta dotyczy wydobywania kruszywa, ale z morza. Pan Wójt powiedział, że jeśli jest 
taka potrzeba, to zorganizuje takie spotkanie i dowiedzą się o co chodzi, bo z tego, co Pani 
Sołtys mówi, sprawa dotyczy całego pasa nadmorskiego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos, po czym udzielił głosu Pani Sołtys Małgorzacie Żugaj. 

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie poruszyła sprawę przejść na plażę                   
w miejscowości Wicie. Pani Sołtys powiedziała, że jest dużo tych przejść, które wyznaczone 
zostały przez Urząd Morski, ale chodzi jej o zapewnienie tych przejść w planie 
zagospodarowania przestrzennego w tej miejscowości przez nasz Urząd Gminy. Pani Sołtys 
powiedziała, że ziemie zostały od Agencji sprzedane i tam jest kilka ośrodków, które ubiegają 
się o umożliwienie przejść na plażę. Pani Sołtys powiedziała, że są to duże ośrodki i mają 
dyskomfort, ponieważ nie ma tego przejścia. Pani Sołtys prosiła aby w tym planie 
zagospodarowania przestrzennego ująć te przejście wyznaczone przez Urząd Morski, te 
legalne przejścia, żeby one miały ciągłość ulic. Mówczyni powiedziała, że wydaje jej się to na 
tym etapie, że to nie jest do nie przeskoczenia. Poza tym Pani Sołtys wnioskowała w sprawie 
zatwierdzenia nazw ulic, ponieważ posiadają swoje nazwy, natomiast ich na planie nie ma. 
Pani Sołtys powiedziała, że będzie chciała iść za przykładem wsi Dąbki, Bobolin i innych 
rozwijających się wsi i zrobić plan miejscowości, żeby ludzie nie byli zagubieni. Ponadto pani 
Sołtys poruszyła temat chodnika, który miałby połączyć miejscowości Wicie z miejscowością 
Rusinowo. Mówczyni zapytała, czy nie dałoby rady ująć tego chodnika z Barzowic do Wicia? 
Mówczyni powiedziała, że dla Barzkowic było by to bardzo fajne, bo są przepięknie 
położone. Poza tym Pani Sołtys poruszyła temat rozwijających się zespołów muzycznych                   
i nadmieniła, że trzeba by było im finansowo pomóc. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że 
chciałaby poznać procedurę umorzeniową podatków, ponieważ sąsiedzi z jej miejscowości 
popadli w dołek finansowy, ponieważ przeinwestowali i są w bardzo trudnej sytuacji. 
Mówczyni powiedziała, że mimo wzruszającego uzasadnienia nie otrzymali umorzenia, więc 
pyta czy są jakieś ramy tego umorzenia, aby je uzyskać. Mówczyni zapytała czy to może jest 
jakoś uznaniowo?   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział najpierw w sprawie 
przejść na plażę, mówiąc, że legalne przejścia na plażę są zaznaczone w naszym planie 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo z 2005 roku. Pan Wójt przypomniał, że 
sprawa przejść, które tam są w wyniku tego, że ludzie tamtędy chodzą, to gmina chciała 
załatwić przy opracowaniu tego planu i uzgodnić z Urzędem Morskim, ale niestety nie udało 
się, a to z tego względu, że to jest pas ochrony i mają być miejsca wyznaczone.  Pan Wójt 
powiedział, że w kwietniu przyszłego roku kończy się wieloletnie porozumienie Gminy              
z Urzędem Morskim w sprawie udostępnienia plaż i gruntów stanowiących skarb państwa. To 
porozumienie jest pomiędzy Urzędem Morskim, Starostwem i Gminą. Pan Wójt powiedział, 
że ta sprawa będzie załatwiana na początku przyszłego roku. Pan Wójt powiedział, że 
odnośnie Wicia, to mamy załatwione to przejście główne z ulicy Morskiej. Pan Wójt 
powiedział, że będzie tam prowadzona inwestycja. Na temat tych innych przejść na palę, 
które nie są legalne, to Pan Wójt powiedział, że niestety sprawa nie jest taka prosta, ponieważ 
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na zmiany w palnie zagospodarowania przestrzennego to procedura jest bardzo długa                      
a zwłaszcza w tej sprawie kłania się Rejonowa Ochrona środowiska. Pan Wójt powiedział, że 
oczywiście jeśli wpłynie wniosek formalny, to rozpocznie procedurę w inny sposób, choćby   
o tymczasowe udostępnienie do Urzędu Morskiego. Pan Wójt powiedział jednak, że nie ma     
w tym temacie nic pocieszającego do powiedzenia, chociaż  dwoma rękoma się pod tym 
pospisuje. Pan Wójt powiedział, że sprawa przejść nie dotyczy tylko miejscowości Wicie, bo 
w Bobolinie wojskowi zagrodzili przejście. Pan Wójt powiedział, że sprawa będzie 
rozpatrywana przy podpisaniu nowego porozumienia. Odnośnie umorzenia podatku, to Pan 
Wójt powiedział, że to nie jest uznaniowa sprawa wójta. Lecz wynika ona z określonych 
uwarunkowań, które określone są w dokumentach i dlatego składa się te dokumenty, te 
załączniki i pisze jak jest sytuacja materialna, bo są na to określone uwarunkowania, gdy te 
umorzenia można zastosować. Pan Wójt powiedział, że jeśli z tym ktoś nawet się nie zgadza, 
to jest droga odwoławcza. Poza tym pan Wójt powiedział, że stosunkowo niewiele jest tych 
umorzeń. Pan wójt powiedział, że chciał o tym mówić  przy sprawach podatkowych. Pan 
Wójt zaznaczył także, że każdy przypadek jest indywidualny. Pan wójt powiedział, że ci 
państwo mogą także ponownie złożyć wniosek i sprawa będzie ponownie rozpatrywana i do 
tego prosi o opinię pani sołtys. Pan Wójt powiedział, że na pewno będzie starał się pomóc.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos, po czym udzielił głosu Pani Bogumile Górskiej. 

Pani Bogumiła Górska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że dzisiejsza 
sesja jest bardzo wyjątkowa, tylko czy obiad o godzinie 13:00 to jest dobry pomysł. 
Mówczyni powiedziała, że radziłaby skoro jest tyle spraw do załatwienia kontynuację, ale 
skoro ten obiad jest już zaplanowany to jako rekompensatę, ponieważ grzecznie godzą się na 
te sprawę, to aby we wtorek ta sesja miała wymiar jako sesja popołudniowa, bo rodzice mają 
prawo poprosić o porę popołudniową wyjątkowo, tak jak dzisiaj jest to też sesja wyjątkowa 
dla Państwa. Mówczyni dlatego prosiła o sesję popołudniową.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos, po czym udzielił głosu Panu Radnemu Przemysławowi 
Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 
zadać pytanie Panu Przewodniczącemu nie tylko w swoim imieniu, ale także w imieniu 
kolegów radnych żeby rozwiać wszelkie wątpliwości co do formacji odbywających się 
spotkań. Pan Radny powiedział, że powraca do spotkania z inwestorem od wiatraków. Mówca 
powiedział, że ostatnio nawet na komisjach było widać rozgoryczenie niektórych radnych. 
Pan Radny Pociecha zapytał kiedy Przewodniczący się dowiedział o takim spotkaniu i w jaki 
sposób i dlaczego nie są powiadamiani wszyscy obligatoryjnie Radni. Pan Przemysław 
Pociecha powiedział, że nie nawiązuje tu tylko do tego spotkania ponieważ to się powiela, bo 
nie wszyscy są powiadomieni, a później jest rozgoryczenie.  

Pan Jarosław Michalski odpowiedział, że było to spotkanie z inicjatywy Pana Wójta, 
ale organizowane przez niego i o spotkaniu wszyscy radni byli informowali telefonicznie lub 
też na piśmie. Pan Jarosław Michalski powiedział, że natomiast to spotkanie było 
organizowane przez Wójta i nie wie, czy to na wniosek inwestora czy czyj wniosek. Pan 
Przewodniczący powiedział, że o tym spotkaniu dowiedział się przed piętnasta w piątek.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy nie było                  
w powiadomieniu, że wszyscy maja przybyć?  

Pan Jarosław Michalski powiedział, że pan Wójt zaprosił go informując, że to jest 
spotkanie z przedstawicielami tego inwestora.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że domyśla 
się.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w samorządzie 
określone są kompetencje poszczególnych organów i on stara się żeby do niego drzwi były 
otwarte cały czas i różne odbywają się spotkania. O tym spotkaniu odnośnie wiatraków pan 
Wójt powiedział, że informował chyba z dwa tygodnie, czy nawet dłużej o tym, ze takie 
spotkanie będzie tylko nie wiedział o której porze, bo to uwarunkowane jest między innymi 
możliwością dojazdu przedstawicieli inwestora i nieraz to one odbywają się „na wczoraj”. 
Pan Wójt powiedział, że nie jest to też problem jeśli Pan Radny chce uzyskać informacje                 
z tego spotkania i zaprasza go do siebie, czy nawet w szerszym gronie, czy na komisjach. Pan 
Wójt powiedział, że jest tych spotkań bardzo dużo. Pan Wójt powiedział, że ostatnio miał 
spotkanie nawet o godzinie 17:00 w sprawie borowiny w Uzdrowisku Dąbki. W ramach 
informacji pan Wójt powiedział, że jest tu przedstawiciel, który jest w tą sprawę 
zaangażowany. Pan wójt powiedział, że są to spotkania bardzo ważne i żadnej tajemnicy nie 
ma. Oprócz tego są spotkania nieformalne i one znajdują finał na komisji na spotkaniach rady. 
Pan Wójt powiedział, że w przyszłym roku do takiego spotkania radnych z Wójtem dojdzie, 
bo dzisiaj już zapadają decyzje o roku przyszłym. Pan Wójt powiedział, że będzie informował 
o tym spotkaniu z wyprzedzeniem, a kto będzie mógł przybyć to przyjdzie. Pan Wójt 
powiedział, że dotyczyć to będzie układania budżetu na przyszły rok. Pan Wójt powiedział, że 
dzisiaj terminy gonią i takie spotkania będą a jest problem zasadniczy bo chęci i jakieś 
deklaracje i obietnice można składać a tam trzeba będzie konkretnie rozstrzygać sprawy                
w formie czasowej i finansowej i będzie to bardzo trudny temat i na to spotkanie już dzisiaj 
zaprasza.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował, żeby 
faktycznie umożliwić rodzicom i nauczycielom i wszystkim chętnym udział w kontynuacji 
sesji Rady Gminy i przeanalizować jednak tę godzinę i sesję zrobić we wtorek nie na dziesiątą 
lecz na godzinę trzynastą, co pozwoliło by tym co chcą przybyć na tą sesję i wziąć w niej 
udział. Mówca prosił Radę o przeanalizowanie tej prośby.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
przed chwilą Komisja Organizacyjno-Programowa ustaliła kontynuacje sesji na wtorek na 
godzinę 10:00, więc taki wniosek z propozycją na godzinę 13:00 musi poddać pod 
głosowanie.  

Pan Jarosław Michalski poddał wniosek pod głosowanie wniosek Pana Radnego 
Krzyżanowskiego, aby sesja była na godzinę 13:00. 
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących,  
uwzględniła wniosek.  

 
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że o tamtym 

spotkaniu dowiedział się za pięc dwunasta przy wykonywaniu jakiejś pracy. Pan Radny 
powiedział, że był tym spotkaniem zainteresowany nie dlatego, że ma do wójta jakiś żal, tylko 
dlatego, że im chciał naświetlić pewne sprawy, których oni nie dopełniają działając na 
naszym terenie. Mówca powiedział, że jedni radni dowiedzieli się w piątek a inni w ostatniej 
niemal chwili. Pan radny powiedział, że Pan Wójt jak wiedział o tym spotkaniu to powinien 
wszystkich radnych o tym spotkaniu poinformować.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że o tym spotkaniu 
dowiedział się chyba w poniedziałek, a ostatecznie rano, że przedstawiciele jadą i szczerze nie 
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do nas, lecz do gminy Malechowo, ale chcieli skorzystać żeby się spotkać. Pan Wójt 
powiedział, że o to spotkanie zabiegał ale dowiedział się o tym praktycznie już jak oni byli 
praktycznie w samolocie. Pan Wójt powiedział, że dlatego prosił tych, którzy mogą                          
o p[przybycie. Pan Wójt mówił, że było to spotkanie wójta ale robocze i związane też                 
z pracownikami urzędu i dlatego nie protokołowane. Tym którzy znaleźli czas pan Wójt 
podziękował. Pan Wójt podkreślił, ze to ni e jest żadne tajne spotkanie i powiedział przy tym, 
że nawet jak przyjdą dwie osoby na takie spotkanie to dla niego będzie zawsze pomocne. Pan 
Wójt powiedział wprost, że tymi sprawami zwłaszcza interesował się bardzo Pan Sołtys                     
i Radny Piotr Skoczek. Pan Wójt powiedział, że dużo informacji miął od niego z tego 
względu, że są tam wykonawcy, podwykonawcy i podwykonawcy podwykonawców. Pan 
wójt powiedział, że dla niego liczy się formalna sprawa a rozmowy to są tylko pomocnicze. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos? Nikt już się nie zgłosił. W takim razie Pan Przewodniczący 
przerwał obrady wyznaczając termin kontynuacji obrad na wtorek 29 października 2013 roku 
na godzinę 13:00, przy tym poinformował, że ustalony porządek obrad będzie kontynuowany. 
A w sprawie analizy oświadczeń majątkowych powiedział, że wszyscy radni zostali pisemnie 
poinformowani.  

Na tym obrady XXXIX sesji zostały przerwane w dniu 25 października 2013 roku.  
Na tym pierwsze posiedzenie zakończono.  
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W dniu 29 października 2013 roku 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

o godzinie 1300 wznowił obrady XXXIX sesji Rady Gminy Darłowo. 
 
W chwili wznowienia obrad sesji na ustawowy stan 15 Radnych obecnych było 14 

Radnych Rady Gminy Darłowo, co stanowi prawomocność podejmowania uchwał. W tym 
czasie nieobecna była Pani Radna Jolanta Janicka, która spóźniła się przybywając na sesję                  
w trakcie punktu 27 porządku obrad.  

 
W sesji uczestniczyli także Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo zgodnie z listą załączoną 

do protokołu a także zaproszeni goście:  
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo, 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo, 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny, 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, 
Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach, 
oraz zainteresowani nauczyciele i rodzice uczniów Szkół w Dąbkach.  

 
Sekretarzem obrad zgodnie z powołaniem w dniu 25 października 2013 roku był Pan 

Radny Przemysław Pociecha.  
 
Ad. 8.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2014 roku. Druk Nr 1/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2014 roku stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

 „Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na 
obszarze Gminy Darłowo w 2014 roku. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 i poz. 645) art. 6b ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984r. o podatku rolnym 
(tekst jednolity: Dz. U. z 2006 r. Nr 136, poz. 969, Nr 191, poz. 1412, Nr 245, poz. 1775 Nr 249, poz. 1825;        
z 2007 r. Nr 109, poz. 747; z 2008r. Nr 116, poz. 730, Nr 237, poz. 1655; z 2009r. Nr 56, poz. 458; z 2010r.           
Nr 96, poz. 620, Nr 226, poz. 1475, z 2013r. poz. 660) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
 
§ 1. Cenę skupu 1q żyta jako podstawę do obliczenia podatku rolnego w 2014r. na obszarze Gminy Darłowo 
obniża się do kwoty 49,00 zł. 
 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 01 stycznia 2014 r.”  
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Uzasadnienie: „Przedkładam projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego w 2014 roku. 

1. Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o podatku rolnym stawka tego podatku za rok podatkowy wynosi: 
1) od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstwa rolnego – równowartość pieniężną 2,5 q żyta. 
2) od 1 ha gruntów nie stanowiących gospodarstwa rolnego – równowartość pieniężną 5 q żyta – 

obliczone wg średniej ceny skupu żyta za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy. 
2. Średnią cenę skupu żyta ustala się na podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, 

ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po 
upływie trzeciego kwartału.  

3. Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia w formie uchwały średniej ceny skupu żyta wynikającej z 
komunikatu Prezesa GUS.  

Proponuje się o przyjęcie stawki na 2014 rok za 1 q żyta w wysokości 49,00 zł co stanowić będzie: 
- dla osób posiadających gospodarstwo rolne 
49,00 zł x 2,5 q żyta = 122,50 (za 1 ha przeliczeniowy)  
- dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha, sklasyfikowane jako użytki rolne  
49,00 zł x 5 q żyta = 245,00 zł (za 1 ha fizyczny). 
W 2013 r. stawka za 1 q żyta wynosiła 49,00 zł co stanowiło: 
- dla osób posiadających gospodarstwo rolne 
49,00 zł x 2,5 q żyta = 122,50 (za 1 ha przeliczeniowy)  
- dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha, sklasyfikowane jako użytki rolne  
49,00 zł x 5 q żyta = 245,00 zł (za 1 ha fizyczny). 
W 2012 r. stawka za 1 q żyta wynosiła 41,50 zł co stanowiło: 
- dla osób posiadających gospodarstwo rolne 
41,50 zł x 2,5 q żyta = 103,75 (za 1 ha przeliczeniowy)  
- dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha, sklasyfikowane jako użytki rolne  
41,50 zł x 5 q żyta = 207,50 zł (za 1 ha fizyczny). 
Jednocześnie Rada Gminy zarządza pobór podatku rolnego od osób fizycznych w drodze inkasa 
oraz ustala wynagrodzenie inkasentów .” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz 

uzasadnieniem. Stawka podatku rolnego zaproponowana jest na druku Nr 1/2013XXXIX. 
Podana cena to 49,00 zł tak jak było w ubiegłym roku. Pan Wójt nie proponował żadnych 
zmian do przedłożonego Radzie projektu uchwały. Pan Wójt powiedział, że za 1 ha podatnik 
będzie płacił 122,50 zł, natomiast gdyby ta stawka GUS nie byłaby obniżona to licząc 69,00 
zł za 1 q żyta podatnik płaciłby 173,00 zł, i jest to różnica 50,00 zł. Natomiast pozostali za                
1 ha będą płacili 245,00 zł, a gdyby nie była obniżona stawka GUS, czyli byłaby maksymalna 
to płaciliby 346,40 zł. Pan Wójt przypomniał radnym, że indywidualne, fizyczne osoby, które 
są posiadaczami gruntów rolnych dają Gminie przychód w wysokości jednego miliona 
złotych. Umorzenia wynikają z procedury a nie według uznania wójta jak to kiedyś było. Pan 
Wójt powiedział, że jest tego bardzo mało. Natomiast osoby prawne płacą tego podatku                 
w granicach dwustu sześćdziesięciu tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że mówi o tym 
ponieważ ta stawka w jakiś sposób daje realne dochody. Pan Wójt powiedział, że cóż z tego, 
że uchwalono by maksymalną stawkę, która będzie na papierze. Pan Wójt powiedział, że 
zgodnie z deklaracją z ubiegłego roku proponuje przyjąć stawkę w wysokości 49,00 zł.   

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że Komisja wnioskuje o obniżenie ceny do 45,00 zł ze względu, że podana 
stawka jest trudną do uzyskania. Komisja zarazem wnioskuje o inkaso w wysokości 
10%.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy jest to 
formalny wniosek do Rady?  

Pan Idzi Krawczyk odpowiedział twierdząco.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                           
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja również się przychyla do 
komisji Rolnictwa i jest także za ceną 45,00 zł i 10% inkaso.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że oba 
wnioski o tej samej treści podda pod jedno głosowanie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział Wysokiej Radzie, że 
omawiane sprawy są efektem długofalowej polityki. Pan Wójt powiedział, że stawka 49,00 zł 
jest w myśl zasady, że nie podwyższa się podatku w stosunku do roku ubiegłego, tak jak nie 
podwyższają podatku od nieruchomości. Pan Wójt powiedział, że zawsze te dwie sprawy były 
równolegle traktowane. Pan Wójt powiedział, że zastosowanie 45,00 zł choć nie jest to duży 
parametr to jednak łamie zasadę ustaloną, bo tak jak rozmawiali, to przyjęli zasadę, że w tym 
roku zastosują zmian w podatkach, dlatego też nie proponowany jest projekt uchwały                      
w sprawie podatku od nieruchomości. Pan Wójt powiedział, że jeśli teraz by ta zasada nie 
odniosła się do dużej części naszych mieszkańców, a trzeba patrzeć na to realnie bo jakieś 
zasady obowiązują i te osoby czy podmioty mówili by, że to się jeszcze bardziej obniża                     
a zostawia podatek od nieruchomości na tym samym poziomie ubiegłorocznym. Pan Wójt 
obliczył, że 45,00 zł w stosunku do 49,00 zł stanowi zaokrąglając 9%. Pan Wójt obliczał, że  
z miliona jest sto tysięcy, a tutaj minus sto dwadzieścia sześć tysięcy złotych. Natomiast 
gdyby tą samą zasadą obniżony został podatek od nieruchomości przy czym są osoby 
fizyczne, co stanowi dwa miliony trzysta tysięcy złotych planu i jest on realizowany na 
bieżąco. Pan Wójt liczył dalej, że osoby prawne siedem i pół miliona złotych, czyli dziesięć 
milionów, a dziesięć procent to jest milion złotych. Pan Wójt powiedział przy tych 
obliczeniach, że niby to drobiazg, ale poważnie daje pod rozwagę Rady podtrzymując swoją 
wersję przedłożoną w projekcie uchwały Druk Nr 1/2013XXXIX, uważając, że to jest realne.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Panu Wójtowi i otworzył dyskusję.  
W dyskusji udział wzięli: 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Mirosławowi Gałuszkiewiczowi. 
Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo, Sołtys Sołectwa 

Słowino, wspominając, że jest rolnikiem i nawiązując do ceny podanej przez GUS                          
w wysokości 69 zł i powiedział, że nie wie skąd ta statystyczna cena się mogła wziąć. Pan 
Radny wypowiedział się na temat cen zbóż i podsumował, że u nas średnia cena za żyto stoi 
w wysokości 42,00 zł. Pan Radny powiedział, że słuszna do przyjęcia jest też cena 49 zł ale 
także 45 zł. Mówca przypuszczał, że ten podatek będzie opłacony jeszcze przez okres dwóch 
lat, ponieważ ma wejść podatek dochodowy.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na 
komisjach Radni byli w większości obecni i była obszerna dyskusja podczas której się nawet 
sprzeczali. Pan Radny powiedział, że uważa, że każdy Radny powinien zagłosować nad tym 
nad czym tak długo debatowali, wiec każdy radny powinien zagłosować tak jak doszli do 
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porozumienia. Mówca zapytał po co była taka obszerna dyskusja, gdyż teraz wydaje się że 
może była zupełnie niepotrzebna. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że dyskusja nad tym, 
co nie jest potrzebne doprowadza do zamieszania w skutek czego nie wiadomo co teraz lepiej 
wybrać. Pan Przemysław pociecha apelował jednak, aby pozostać przy tej decyzji jaką 
podjęły Komisje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na 
posiedzeniach Komisji faktycznie Radni nie wzięli pod uwagę podatku od nieruchomości,                  
a prawdę mówiąc są to dwa główne podatki, które właściwie dotyczą prawie wszystkich. Pan 
Radny wypowiadając się o sobie przyznał, że on także zupełnie nie wziął tego pod uwagę. 
Pan Radny powiedział, że obniżając podatek rolny niejako niesprawiedliwie zachowują się               
w stosunku do tych, którzy płacą podatek od nieruchomości, który utrzymuje się na 
ubiegłorocznym poziomie. Mówca wypowiedział się, że zanim wejdzie podatek dochodowy – 
o ile wejdzie - to nie można dopuścić żeby zejść z obecnych podatków całkowicie. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że trzeba podejść po równo do tego podatku rolnego jak i do 
podatku od nieruchomości, żeby nie spowodować antagonizmu wśród społeczeństwa. Jeśli 
podatek rolny zostanie obniżony bardziej niż proponowana kwota obniżenia to trzeba byłoby 
także sprawiedliwie obniżyć podatek od nieruchomości, ale to z kolei spowoduje taki skutek, 
który obliczył Pan Wójt, a mianowicie około miliona złotych mniej w budżecie. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że milion złotych mniej w budżecie to jest bardzo dużo. Oba 
podatki są wpłacane systematycznie i równo i prawie wszyscy go płacą z wyjątkami, gdzie 
jest umarzany osobom spełniającym określone warunki. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, 
że po tych słowach przyznaje, że wcześniej nie wziął tego pod uwagę i jest jednak za tym, aby 
stawki podatku utrzymać na poziomie stawki ubiegłorocznej, czyli 49,00 zł.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi Franciszkowi Kupraczowi. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że również jest 
rolnikiem. Niemniej jednak Pan Wójt nawiązując wypowiedź do ubiegłorocznej kłótni 
powiedział, że chodzi o wiarygodność. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że w tamtym roku było 70 
złotych a zmniejszono na 49 złotych.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo potwierdził zdanie przedmówcy. 
Pan Wójt przypomniał o tych zasadniczych elementach przy podjęciu przedmiotowej 
uchwały, ponieważ uważa, że podatek jest na właściwym poziomie biorąc pod uwagę także 
fakt, że jest on ściągalny, niemniej jednak decyzję pozostawił Radzie. Pan Wójt powiedział, 
że nie chciałby problemów przy tym.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Idziemu Krawczykowi.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że z wyprzedzeniem 
chciał się odnieść do następnych punktów, gdy będą rozpatrywane projekty uchwał w sprawie 
opłat miejscowej i uzdrowiskowej. Mówca powiedział o przyjętej zasadzie, że przyjęli 
obniąanie. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział jeszcze, że Gmina 
Darłowo ma jeden z najniższych podatków rolnych i tak cały czas trzyma. Ponadto Pan Wójt 
nie był obecny na komisjach i biorąc ten fakt pod uwagę chce tylko konsekwencje wykazać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że opłata 
miejscowa i uzdrowiskowa nie jest podatkiem, lecz formą opłaty regulowaną ustawami, 
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natomiast tu jest w tej chwili mowa o podatkach, przy czym należy się zachowywać                           
w pewnych grupach rozpatrywanych tematów, tak więc łączenie tych dwóch spraw nie jest              
w tym momencie prawidłowe. 

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że budżet jest jeden, 
wiec jakkolwiek nazywałoby się to tu wpływają te pieniądze.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo upewnił się, czy 
wniosek Komisji jest nadal aktualny. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej potwierdził. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i Budżetu również potwierdził. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji, po czym udzielił jeszcze głosu Panu Radnemu 
Mirosławowi Gałuszkiewiczowi.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ta cena 
jest uwłaczająca rolnikowi. Mówca powiedział, że do tej pory nie było takiej ceny,                          
a maksymalną ceną, jaką rolnik może osiągnąć wynosi 45 zł. Pan Radny Mirosław 
Gałuszkiewicz powiedział, że dane statystyczne GUS oblicza na podstawie największych 
giełd, gdzie zboże nie jest bezpośrednio dostarczane, dlatego 45 zł dla rolnika to jest 
wszystko.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy jeszcze 
ktoś chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu Panu Radnemu Janowi Małeckiemu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Minister Finansów 
ogłosił stawkę w kwocie 69,00 zł, a Pan Wójt zaproponował 49,00 zł, co jest o 20,00 zł mniej. 
Pan Radny powiedział, że na komisjach radni nie mieli jeszcze tej stawki z Ministerstwa 
Finansów.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
była podana stawka na Komisji Budżetu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powtórzył, że w uchwale podana 
jest stawka o 20 zł mniejsza. Pan Radny powiedział, że też czuje się rolnikiem chociaż jest już 
na emeryturze, to jednak całe życie pracował w rolnictwie i takiego okresu jaki obecnie jest     
w rolnictwie nigdy wcześniej nie było. Pan Jan Małecki powiedział, że rolnicy dostają 
dopłaty, które co roku są wyższe, a ceny zbóż są naprawdę przyzwoite. W związku z tym Pan 
Jan Małecki powiedział, że Rada tutaj nie robi nic jak gdyby „dobić tych rolników” ustalając 
stawkę w wysokości 49 zł lub 45 zł bo 49 zł niektórym wydaje się zbyt dużo. Pan Jan Małecki 
powiedział, że osobiście uważa, że stawka 49 zł jest ja najbardziej właściwa i będzie głosował 
za taką stawką.  

Pan Jarosław Michalski wobec braku mówców poddał wniosek obu Komisji pod 
głosowanie. 
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów  
3 głosami za, przy 
10 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym,  
odrzuciła wniosek, aby stawka wynosiła 45,00 zł i 10 % inkaso. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał proponowany 
projekt uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością,  
10 głosami za, przy 
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3 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/326/2013 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2014 roku. 
/Uchwała Nr XXXIX/326/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów 
ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 2/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów ustalenia jej 
rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2010r. poz. 594, poz. 645) oraz art. 18 a ust. 1 i art. 19 pkt 1 lit. f i pkt 2 ustawy z dnia 12 
stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 
620, Nr 225, poz. 1461, Nr 226, poz. 1475, z 2011r. Nr 102,  poz. 584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 1016 i Nr 
232, poz. 1378) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wprowadzania się na terenie Gminy Darłowo opłatę od posiadania psów. 

§ 2. 
Stawkę roczną opłaty od posiadania psów ustala się w wysokości: 

1. 10,00 zł od jednego psa; 
2. 40,00 zł od drugiego psa 
3. 100,00 od trzeciego psa i każdego następnego psa, posiadanego przez osobę fizyczną. 

§ 3. 
1.Opłata od posiadania psów płatna jest bez wezwania do dnia 31 marca roku podatkowego, a w przypadku 
powstania obowiązku jej uiszczenia po tej dacie, w terminie 14 dni od dnia powstania tego obowiązku.                        
W przypadku powstania lub wygaśnięcia obowiązku uiszczenia opłaty w ciągu roku podatkowego, stawkę roczną 
zmniejsza się proporcjonalnie do liczby miesięcy, w którym nie istniał obowiązek jej zapłaty. 
2. Obowiązek uiszczenia opłaty powstaje od pierwszego dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym 
powstały okoliczności uzasadniające powstanie tego obowiązku i wygasa z upływem miesiąca, w którym ustały 
okoliczności uzasadniające ten obowiązek. 

§ 4. 
1. Zarządza się pobór opłaty w drodze inkasa. 
2. Wyznacza się na inkasentów opłaty sołtysów sołectw Gminy Darłowo. 
3. Za pobór opłaty od posiadania psów inkasentowi przysługuje wynagrodzenie w wysokości 8% 

zainkasowanej kwoty. 
§ 5. 

Wpłaty można uiszczać w kasie Urzędu Gminy Darłowo lub bezpośrednio na jego konto. 
§ 6. 

Traci moc uchwała Nr XXIV/199/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 października 2012 roku w sprawie opłaty 
od posiadania psów. 

§ 7. 
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Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 8. 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od  dnia 1 stycznia 2014roku.”  

 
Uzasadnienie: „Zgodnie z art. 18 a ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada Gminy może wprowadzić 
opłatę od posiadania psów. Opłatę pobiera się od osób fizycznych posiadających psy. 
Natomiast art. 19 pkt 1 lit. f stanowi, że stawka opłaty od posiadania psów nie może przekroczyć 121,01 zł 
rocznie. Rada Gminy określa zasady ustalenia i poboru oraz terminu płatności, jak również może wprowadzić 
inne niż wymienione w ustawie zwolnienia przedmiotowe z podatku od posiadania psów. ” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem, w przedłożonej wersji, przy czym także powiedział, że w budżecie Gminy 
zaplanowane było 5500,00 zł, a wykonanie jest 3240,00 zł. Pan Wójt przedstawił stawki 
opłaty od posiadania psa proponowane w druku jak poniżej oraz podał wysokość 
wynagrodzenia inkaso. 

Na sali obrad było głośno, więc Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy 
Darłowo prosił obecnych o spokój.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana 

Przewodniczącego Rady, że w ubiegłym roku niektóre osoby  jak rolnicy były zwolnione                     
z opłaty za posiadanie psów.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że tak, 
ale nie trzeba teraz tego zapisywać w uchwale ponieważ jest to zapis z mocy ustawy.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że jest to 
podatnik podatku rolnego. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przytaknął i zapytał 
czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Wobec braku głosów w dyskusji, Pan Przewodniczący 
zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie,  
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/327/2013 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 
psów ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIX/327/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy 
Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645) oraz art. 17 ust. 1 pkt 1 i art. 19 pkt 1 lit. c i pkt 2 ustawy z dnia 12 
stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 
620, Nr 225, poz. 1461, Nr 226, poz. 1475, zm.: Dz. U. z 2011r. Nr 102, poz. 584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 
1016 i Nr 232, poz. 1378), w związku z uchwałą Nr XX/265/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 28 października 
2008 roku w sprawie ustalenia miejscowości spełniających warunki umożliwiające pobieranie opłaty miejscowej 
(Dz. U. Woj. Zachodniopomorskiego z 2008r. Nr 97, poz. 2106) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Ustala się stawkę opłaty miejscowej w wysokości 1,90 zł za każdy dzień pobytu. 

§ 2. 
Opłata miejscowa płatna jest w pierwszym dniu pobytu przez osoby fizyczne przebywające czasowo w celach 
wypoczynkowych, szkoleniowych lub turystycznych na obszarze sołectw: Kopań i Wicie.  

§ 3. 
1. Pobór opłaty miejscowej odbywa się na podstawie porozumienia w drodze inkasa. 
2. Na inkasentów opłaty miejscowej zobowiązanych do jej poboru wyznacza się osoby prawne, jednostki 

organizacyjne nie posiadające osobowości prawnej oraz osoby fizyczne prowadzące hotele, pensjonaty, 
zakłady uzdrowiskowe, motele, domy wczasowe, domy wycieczkowe, ośrodki szkoleniowe, sanatoria, 
domki letniskowe, kwatery prywatne, pokoje gościnne i inne obiekty, w których świadczone są usługi 
hotelarskie, o których mowa w ustawie z dnia 29 sierpnia 1997r. o usługach turystycznych (tj. Dz. U. z 
2004r. Nr 223, poz. 2268 ze zm.).  

3. Ustala się wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 8% zainkasowanych i terminowo 
odprowadzonych opłat, płatne w terminie 30 dni po przedstawieniu rozliczenia. 

§ 4. 
Inkasentów opłaty miejscowej zobowiązuje się do: 

1. Obliczania wysokości i pobierania opłaty miejscowej od osób zobowiązanych i wydawania 
wypłacającemu pokwitowania, na dowodzie wpłaty kwitariusza przychodowego K-103; 

2. Wpłacania zainkasowanej opłaty miejscowej do kasy w Urzędzie Gminy Darłowo do dnia 10 
następnego miesiąca. 

§ 5. 
Traci moc uchwala Nr XXV/203/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 31 października 2012r. w sprawie ustalenia 
stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 7. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 \stycznia 2014 roku.   

 
Uzasadnienie: „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych. Zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 31 lipca 2013 roku w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych, wysokość stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru ustalonej przez radę nie noże przekroczyć stawek określonych w art. 19 pkt 1.  
Górna stawka zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów na 2014 rok: 
Opłata miejscowa – 2,19 zł.” 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                    
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że opłata miejscowa stosowana jest w dwóch 
miejscowościach na terenie Gminy Darłowo. Są to miejscowości Wicie i Kopań. Z tytułu 
poboru opłaty miejscowej do budżetu wpłynęło 145 641,15 zł w ramach 80 umów                           
z miejscowości Wicie oraz 5 umów z Miejscowości Kopań. Przy czytaniu druku Pan Wójt 
przypomniał, że ustala się stawkę opłaty miejscowej w wysokości 1,90 zł za każdy dzień 
pobytu, a dla przypomnienia powiedział, że na dzisiaj ta stawka opłaty miejscowej wynosi 
2,10 zł. Wynagrodzenie dla inkasentów to 8 5 od zainkasowanych opłat.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że Komisja 
proponuje przyjąć stawkę w wysokości 1,60 zł i 10 % inkaso. To jest wniosek Komisji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu poinformował, że Komisja również proponuje przyjąć stawkę w wysokości 
1,60 zł i 10 % inkaso.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku zgłoszeń 

zamknął dyskusję i poddał wniosek Komisji pod głosowanie.  
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
6 głosami za, przy 
6 głosach przeciw, i 
2 głosie wstrzymującym,  
odrzuciła wniosek Komisji ponieważ nie ma większości oddanych głosów za wnioskiem.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo,  
6 głosami za, przy 
6 głosach przeciw, i 
2 głosie wstrzymującym, 
nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

automatycznie przechodzi stawka opłaty miejscowej z ubiegłego roku. 
Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że 2,10 zł.  

Na tym punkt zakończono. 
 
 



Strona 30 z 77 
 

Ad. 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 4/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645) oraz art. 17 ust. 1a pkt 1 i art. 19 pkt 1 lit. d i pkt 2 ustawy z dnia 
12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 
620, Nr 225, poz. 1461, Nr 226, poz. 1475, zm.: Dz. U. z 2011r. Nr 102, poz. 584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 
1016 i Nr 232, poz. 1378) w związku z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 28 września 2007 roku                         
w sprawie nadania statusu uzdrowiska miejscowości Dąbki (Dz. U. Nr 194, poz. 1401) Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Ustala się stawkę opłaty uzdrowiskowej w wysokości 3,50 zł za każdy dzień pobytu. 

§ 2. 
Opłata uzdrowiskowa płatna jest w pierwszym dniu pobytu przez osoby fizyczne przebywające czasowo w celach 
wypoczynkowych, zdrowotnych, szkoleniowych lub turystycznych na obszarze sołectw: Dąbki, Bobolin, Żukowo 
Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. 

§ 3. 
1. Pobór opłaty uzdrowiskowej odbywa się na podstawie porozumienia w drodze inkasa. 
2. Na inkasentów opłaty uzdrowiskowej zobowiązanych do jej poboru wyznacza się osoby prawne, jednostki 

organizacyjne nie posiadające osobowości prawnej oraz osoby fizyczne prowadzące hotele, pensjonaty, 
zakłady uzdrowiskowe, motele, domy wczasowe, domy wycieczkowe, ośrodki szkoleniowe, sanatoria, domki 
letniskowe, kwatery prywatne, pokoje gościnne i inne obiekty, w których świadczone są usługi hotelarskie,               
o których mowa w ustawie z dnia 29 sierpnia 1997r. o usługach turystycznych (tj. Dz. U. z 2004r. Nr 223, 
poz. 2268 ze zm.)  

3. Ustala się wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 7% zainkasowanych i terminowo odprowadzonych 
opłat płatne w terminie 30 dni po przedstawieniu rozliczenia. 

§ 4. 
Inkasentów opłaty uzdrowiskowej zobowiązuje do: 
1. obliczania wysokości i pobierania opłaty uzdrowiskowej od osób zobowiązanych i wydawania 

wpłacającemu pokwitowania na dowodzie wpłaty kwitariusza przychodowego K-103, 
2. wpłacenia zainkasowanej opłaty uzdrowiskowej do kasy w Urzędzie Gminy Darłowo do 10 następnego 

miesiąca. 
§ 5. 

Traci moc uchwala Nr XXV/202/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 31 października 2012 roku w sprawie 
ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 7. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2014 roku.”  

 
Uzasadnienie: „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 31 lipca 2013 roku w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych wysokość stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru ustalonej przez Radę Gminy nie może przekroczyć stawek określonych w art. 19 pkt 1.  
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Górna stawka zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów na 2014 rok: opłata uzdrowiskowa 4,30 zł” 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem i powiedział Wysokiej Radzie, że do dnia dzisiejszego z tytułu opłaty 
uzdrowiskowej do Gminy wpłynęła kwota 1 688 472,51 zł, a w planie było prawdopodobnie 
milion trzysta. Pan Wójt powiedział, że jest to w wyniku prawie dwustu umów z tym, że                   
z Bobolina wpłynęło prawie 40 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że z Dąbek gro pieniędzy                 
z tytułu opłaty uzdrowiskowej wpływa z ośrodków wczasowych jak na przykład: z Argentytu 
około 25 tysięcy na miesiąc, z Bursztynu około 80 tysięcy złotych na miesiąc, z Dukata 
prawie 30 tysięcy złotych na miesiąc, z Cegielskiego około 10 tysięcy złotych na miesiąc,                
z Hutmena prawie 25 tysięcy złotych na miesiąc, z Geovita 15 tysięcy złotych na miesiąc,               
z Delfina 12-15 tysięcy złotych na miesiąc. Pan Wójt powiedział, że oprócz tego są ośrodki, 
które świadczą usługi w sezonie turystycznym jak Atena i Wodnik, ale jednak nie zajmują się 
lecznictwem. Pan Wójt powiedział, że obserwuje się też takie zjawisko, że przyjeżdża dużo 
emerytów z grupą inwalidzką, a zgodnie z zasadami, które są przyjęte tutaj u nas oni nie płacą 
tej opłaty uzdrowiskowej. Przechodząc do meritum sprawy Pan Wójt powiedział, że myśli 
tak, że zasadnicza sprawa to jest ustalenie stawki opłaty uzdrowiskowej, a dotyczy to pięciu 
sołectw na terenie Gminy Darłowo, mianowicie: Bukowa Morskiego, Dąbki, Bobolin, 
Żukowo Morskie i Porzecze. Pan Wójt przypomniał, że na dzisiaj stawka opłaty 
uzdrowiskowej podana przez Ministra Finansów maksymalna na 2014 rok wynosi 4,30 zł. 
Pan Wójt powiedział, że w Gminie była to dotąd kwota 4,20 zł. Pan Wójt zaproponował                  
w przedłożonym radzie projekcie uchwały stawkę 3,50 zł ponieważ gro tej opłaty wpływa od 
ośrodków wczasowych. Pan Wójt powiedział, że jest to ewidencja pełna i to są pieniądze               
z zewnątrz i w naszym interesie jest, aby tych pieniędzy zebrać jak najwięcej, w związku                                    
z czym dlatego też proponuje taką stawkę. Pan Wójt powiedział, że oprócz tych pieniędzy, 
które wpływają bezpośrednio w danym roku to są jeszcze dofinansowania w wysokości                    
z roku poprzedniego. Pan Wójt powiedział zaokrąglając, że średnio w roku wynosi to trzy 
miliony złotych. Pan Wójt zaproponował stawkę dla inkasentów w wysokości 7%.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że Komisja 
proponuje przyjąć stawkę w wysokości 3,20 zł i 10 % inkaso. To jest wniosek Komisji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                        
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      
i Budżetu poinformował, że Komisja również proponuje przyjąć stawkę w wysokości 
3,20 zł i 10 % inkaso.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo                 
w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, że 
Komisja proponuje przyjąć stawkę w wysokości 3,00 zł i 10 % inkaso.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Przewodniczącym Komisji i oznajmił, że są dwa równe wnioski po czym otworzył dyskusję.  
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W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Przemysławowi Pociecha. 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował, żeby te 

dwa wnioski odrzucić chociażby z tego tytułu, żeby nie powtórzyła się sytuacja wcześniejsza. 
Mówca powiedział, że lepiej wybrać lepsze zło, przy czym różnica w opłacie uzdrowiskowej 
będzie 0,70 zł niższa w porównaniu z poziomem z ubiegłego roku, niż przykładowo miałaby 
powtórzyć się sytuacja jak przy podjęciu poprzedniej uchwały. Pan Radny ku przestrodze 
powiedział, żeby nie było tak, że te dwa wnioski nie będą przegłosowane i podobnie uchwała 
byłaby nie podjęta jak przy poprzedniej uchwale w poprzednim punkcie tego porządku obrad 
skutkiem czego stawka pozostałaby z poprzedniego roku w wysokości 4,20 zł. Pan Radny 
Przemysław Pociecha podkreślił, że proponowane 3,50 zł jest i tak o 0,70 zł mniej niż                     
w ubiegłym roku. Pan Radny Przemysław Pociecha apelował do Koleżanek i Kolegów 
Radnych o uwzględnienie tego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że padł kolejny 
wniosek o odrzucenie wniosków komisji.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że jest to wniosek najdalej idący. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

wniosek najdalej idący jest wnioskiem głównym.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie, bo On proponuje 

wniosek taki jak jest w uchwale.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo dopowiedział, że chodzi                  

o obalenie tych wniosków.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że w uchwale jest 3,50 

zł.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że w uchwale 

jest 3,50 zł, tylko, że …  
W tym momencie pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odnośnie głosowania 

i jego sposobu to Radni dadzą sobie radę. Pan Wójt uzupełniając swoją informację 
powiedział, że zejście ze stawki 4,20 zł na stawkę 3,50 zł to według szacunków naszych jest 
ogółem 410 tysięcy złotych rocznie, z czym się Gmina już pogodziła. Pan Wójt powiedział, 
że będzie szukał tych pieniędzy między innymi w podatku od nieruchomości bo wiatraki są,               
i dlatego proponował stawkę 3,50 zł. Odnośnie tej sytuacji, o której mówił Pan Radny to Pan 
Wójt powiedział, że lepiej nic nie powie.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że może tak 
być, ale nie powiedział, że w stu procentach.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że teoretycznie.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

teoretycznie może się tak stać.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Mówcom i chciał postawić wniosek Pana Radnego Pociechy pod głosowanie, ale w dyskusji 
zgłosił się Pan Radny Jerzy Krzyżanowski, któremu udzielił głosu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że może od tyłu 
to zacząć, czyli przegłosować najpierw wniosek Komisji Uzdrowiskowej, a następnie 
następnej komisji. Mówca powiedział, że rozumie, że to jest troszeczkę „od tyłu”, ale … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że padły trzy 
wnioski, a ten (Pana Przemysława Pociechy) jak gdyby je zamyka całkowicie. 
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Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że ten (Pana Radnego Przemysława 
Pociechy) wniosek jest najdalej idącym wnioskiem, ponieważ Pan Radny wnioskował                      
o odrzucenie tamtych wniosków.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Zgłosił się Pan Radny Jerzy Krzyżanowski.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jest ryzyko              
i to bardzo duże ryzyko widzi, że ta stawka z ubiegłego roku może zostać. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że do tego nie można dopuścić. Mówca następnie powiedział, że                   
z tego, co było uzgadniane i biorąc pod uwagę rozmowy z przedstawicielami środowisk 
Dąbek to ta stawka miała być proponowana w okolicach 3,00 zł, w granicach 3,20 zł.                   
Pan Radny powiedział, że Komisja Uzdrowiskowa proponowała 3,00 zł, a później Komisja 
Budżetu i Rolnictwa proponowała stawkę 3,20 zł i to był taki troszeczkę kompromis jeśli 
chodzi o stawkę w wysokości 3,50 zł i 3,00 zł. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że w tej 
chwili to by optował za ta stawką 3,20 zł i 10 % za inkaso, żeby ludzi zachęcić do tego, żeby 
pobierali tę opłatę, żeby chętniej do wszystkich docierali. Mówca powiedział, że stawka                
3,20 zł i 10 % inkasa w tej chwili to byłoby takim ukłonem w stosunku do ludzi. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że niestety ta trzecia propozycja o odrzucenie spowoduje, że 
będzie tak, jak będzie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Małeckiemu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na Komisji 
Uzdrowiskowej byli przedstawiciele ośrodków w Dąbkach. Pan Jan Małecki powiedział, że 
przedstawiciel z Bursztynu zaproponował stawkę 2,50 zł. Mówca powiedział, że oni zbierają 
gro pieniędzy, ale to jest jedna sprawa. Następnie Mówca powiedział, że w końcu po dyskusji 
ustalono na 3,00 zł. Pan Jan Małecki powiedział, że uważa, że jest to rozsądna propozycja. 
Pan Radny następnie w sprawie uchwały zapytał od ilu lat, czy miesięcy będzie liczona opłata 
uzdrowiskowa, ponieważ w 2012 roku stawki opłaty uzdrowiskowej kształtowały się 
następująco: 1,50 zł za każdy dzień pobytu dla dzieci od 4 do 7 lat; 1,00 zł za każdy dzień 
pobytu od osób niepełnosprawnych; 3,00 zł za każdy dzień pobytu od osób powyżej 7 lat. Pan 
Jan Małecki powiedział, że zmienne są te wpływy i teraz jest troszeczkę więcej, ale dwa 
tygodnie temu słyszał, że zebrano milion sześćset z tytułu opłaty uzdrowiskowej. Mówca 
powiedział, że przy tych stawkach w 2011 roku też milion sześćset tysięcy było zebranych, 
pomimo, że stawka 3,00 zł była w ten czas, a teraz było 4,20 zł i wcale ta suma nie wzrosła. 
Pan Radny powiedział, że to też się mija z celem, bo lepiej jest jak wszyscy płacą w mniejszej 
ilości niż część. Pan Jan Małecki powiedział, że stracono kontrolę nad wpłatami i nie ma 
żadnego wpływu na zbieranie stawki tej, wiec nie wie czy dobrze jest głosować tak wysoką 
stawkę. Pan Jan Małecki powiedział, że stawka 3,00, którą proponuje Komisja Uzdrowiskowa 
jest właściwa, a tym bardziej, gdyż jak sama nazwa wskazuje, że Komisja jest w temacie, bo 
żyje z tymi mieszkańcami i należałoby uszanować ich propozycję.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował Mówcy  
i udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo poinformował Radę, że w tym roku 
z tytułu tej stawki w wysokości 4,20 zł i sposobu pobierania to miał skargi od tych, którzy 
płacą, którzy przyjeżdżają. Pan Wójt powiedział, że tego nie płacą nasi mieszkańcy Gminy, 
nie płacą też ośrodki. Pan Wójt powiedział, że jedna skarga była dość poważna, ponieważ Pan 
przyjechał z dziećmi, i powiedział, że powinna być stawka maksymalna od osób dorosłych              
a od dzieci to w ogóle zero i tak go o tym przekonywał. Pan Wójt powiedział, że to jest 
sytuacja taka, że opłata uzdrowiskowa nie raz się staje tematem zastępczym, a przecież to są 
pieniądze z zewnątrz. Pan Wójt powiedział, że wprost pytał i trzeba było zapytać na komisji 
Pana z Bursztynu ile oni biorą na dzień i jak to jest. Pan Wójt następnie przypomniał, że gro 
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środków z tytułu opłaty uzdrowiskowej wpływa od ośrodków, które mają obniżony podatek 
od nieruchomości i to jest zasadnicza stawka i ta opłata w jakiś sposób ma to rekompensować. 
Natomiast w sprawie kontroli nad wpłatami Pan Wójt powiedział krótko, że ten temat jest                
w toku i wymaga dużo czasu. Pan Wójt powiedział, że gmina może tylko to zrobić i będzie to 
robić w porozumieniu z Urzędem Skarbowym. Pan Wójt powiedział, że można 5 lat się 
cofnąć, i dokumenty rozliczeniowe jak już wpłyną za dany rok i można kontrolować. Pan 
Franciszek Kupracz powiedział, że osobiście jedna osoba w wyniku równych donosów 
doświadczyła tego, tej wpłaty tej opłaty, jak rozliczano tych ludzi i jak Urząd Skarbowy się 
wziął za to. Pan Wójt opowiedział, że Urząd Skarbowy wziął informację z mediów                         
i z ośrodków, wziął wszystko, a Gmina tylko czekała na to i oni tam podliczali to wszystko. 
Pan Wójt powiedział, że nie straszy, lecz radzi to wszystko w jakiś sposób realizować i tu 
jeszcze raz podkreślił, że są to opłaty od osób głównie przyjeżdżających do ośrodków. Pan 
Wójt powiedział, że Urząd Gminy nie jest rygorystyczny w stosunku do osób 
indywidualnych. Pan Wójt powiedział, że specjalnie podał, że z Bobolina wpływa tej opłaty 
niecałe 40 000,00 zł. Następnie Pan Wójt powiedział, że to jest nie raz temat zastępczy, 
ponieważ też nieraz spotyka się z ośrodkami i rozmawiają na ten temat, bo oni chcieliby 
cudzymi pieniążkami zrobić jak to się mówi promocję. Pan Wójt powiedział, że uważa że 
stawka 3,50 zł jest wyważona i realna. Na zakończenie powiedział, że dlatego też zgodnie                 
z prawem musi być głosowany wniosek Radnego Pociechy, bo takie jest prawo.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Józefowi Szymacha.  

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja 
uzdrowiskowa podjęła ten wniosek na 3,00 zł i 10 % inkaso, ponieważ naprawdę 
niewdzięczna jest rola zbierania tych pieniędzy, gdy ludzie zarzucają, że do Dąbek 
przyjeżdżają od lat i zarzucają, że nic nie widać tego, ponieważ brak jest oświetlenia, drogi, 
ścieżek i czegoś podobnego. Pan Józef Szymacha powiedział, że ci ludzie mimo tego płacą te 
pieniądze i w budżecie z tego tytułu jest trzy miliony złotych z tej opłaty uzdrowiskowej, ale 
nic sienie robi. Pan Radny powiedział, że zrobione są dwie lub trzy ulice, a dalej wszystko 
wisi. Pan Józef Szymacha powiedział, że dlatego proponuje te 3,00 zł i 10 % inkaso, żeby 
zachęcić wszystkich mieszkańców do zbierania tych pieniędzy.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował Mówcy      
i udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeśli mowa                         
o zbieraniu to tak jak przy opłacie miejscowej nikt chętny nie jest do zbierania. Pan Wójt 
powiedział, że ile by ta stawka nie wynosiła to zawsze stwarza się problem. Pan Wójt 
powiedział, że różne osoby różnie to realizują i między innymi niektóre ośrodki mają to 
wliczone w opłatę brutto. Następnie Pan Wójt powiedział, że nie zgodzi się z tym co 
powiedział Pan Szymacha, że nic się nie robi. Pan Wójt powiedział, że jak się zejdzie ze 
stawki to może jeszcze mniej się będzie robiło. Następnie Pan Wójt powiedział, że są 
rozliczenia i można zajrzeć w to, bo te pieniądze są ukierunkowane bo mogą iść tylko na te 
pięć miejscowości.  

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chodzi                         
o infrastrukturę bo ci ludzie tu przyjeżdżają. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo jeszcze dodał, że ci ludzie 
przyjeżdżają po zdrowie do ośrodków a nie na plażę, która jest tylko uzupełnieniem do tego. 
Pan Wójt powiedział, że jak zaczęto to liczyć po co i na co i jakie pieniądze tu są, to widać, że 
to jest temat względny, ponieważ każdy, kto przyjeżdża do ośrodka, to przyjeżdża się leczyć    
i tam powinien spędzać czas, a oczywiście wyjście to stanowi uzupełnienie. Pan Wójt 
powiedział, że ostatnio miał okazję posłuchać, ponieważ czekał na żonę przed ośrodkiem                 
i słyszał opinie jakie są na ten temat wyrażane, zwłaszcza przez tych, którzy z dziećmi 
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przyjeżdżają. Pan Wójt powiedział, że największe uwagi dotyczyły tego jak ich się przyjmuje 
przez te ośrodki i jak ich się traktuje. Pan Wójt powiedział, że najwięcej uwag jest                             
z Cegielskiego, bo jak popada deszcz, to jezioro jest przed wejściem i nie można wejść, a 
samo się to nie uzupełni a dopiero po paru dniach to wsiąka tam i trzeba podjąć jakieś roboty, 
ale zgodnie z prawem, bo wymogi prawne są w pierwszym rzedzie. Pan Wójt na zakończenie 
wypowiedzi powiedział, że temat pozostawia Wysokiej Radzie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Wiesławowi Moskwie.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował zakończyć 
dyskusję, żeby nie przeciągać i poddać wniosek Radnego Pociechy pod głosowanie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował i poddał 
wniosek Radnego Przemysława Pociechy w sprawie odrzucenia wniosków Komisji pod 
głosowanie.  
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
10 głosami za, przy 
4 głosach przeciw, i 
0 głosie wstrzymującym,  
uwzględniła wniosek Pana Przemysława Pociechy odrzucając wnioski Komisji 
Rolnictwa, Budżetu i Uzdrowiskowej.  

Pan Jerzy Krzyżanowski przed głosowaniem uchwały się zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił mu głosu.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ze względu na 

to, że te wszystkie trzy wnioski zostały odrzucone, to jednak pozostaje te 3,50 zł, więc 
proponuje tę stawkę przyjąć, ponieważ jeżeli Rada tego nie przyjmie to pozostanie stawka 
4,20 zł.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo,  
12 głosami za, przy 
2 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/328/2013 w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIX/328/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 5/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 
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w sprawie dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy 
Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645) oraz art. 15 ust. 1 pkt 1 i art. 19 pkt 1 lit. a i pkt 2 ustawy z dnia 12 
stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 
620, Nr 225, poz. 1461, Nr 226, poz. 1475, zm.: Dz. U. z 2011r. Nr 102, poz.584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 
1016 i Nr 232, poz. 1378) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
1. Ustala się dzienne stawki opłaty targowej pobieranej w okresie od 1 czerwca do 31 sierpnia danego roku 

od osób fizycznych, osób prawnych i jednostek organizacyjnych nie mających osobowości prawnej za każdy 
1 m2, wykorzystywanej powierzchni w następujących wysokościach: 
1) przy powierzchni do 10 m2 - 3 zł za każdy rozpoczęty m2 , 
2) przy powierzchni od 10 m2 do 20 m2 - 2 zł za każdy m2 ,  
3) powyżej 20 m2 - 1 zł  za 1 m2 nie więcej niż 764,62 zł, 
4) przy sprzedaży obnośnej, od osoby dokonującej sprzedaż tj. z ręki, kosza, skrzynki, wózka itp. – 4,00 zł. 

2. Powierzchnię sprzedaży ustala się w pełnych jednostkach zaokrąglając w górę każdy rozpoczęty metr 
kwadratowy. 

3. Pod pojęciem wykorzystywanej powierzchni należy rozumieć obszar służący handlującemu do wykonywania 
czynności związanych ze sprzedażą, a w szczególności do ustawienia straganu, stoiska lub innego 
przedmiotu pełniącego rolę lady sprzedażowej, magazynowania i eksponowania towarów, składania 
opakowań po towarach, ja również dla potrzeb bytowych samego handlującego. 

§ 2. 
1. Zarządza się pobór opłaty targowej drodze inkasa. 
2. Poboru opłaty targowej dokonują codziennie bezpośrednio na targowiskach inkasenci. 
3. Dowodem uiszczenia opłaty targowej jest pokwitowanie urzędowe wydane przez inkasenta. 
4. Inkasenci zostaną określeni odrębną uchwałą Rady Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Ustala się wynagrodzenie za inkaso w wysokości 20% zebranych kwot opłaty targowej. 

§ 4. 
Traci moc uchwala Nr XXV/200/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 października 2012 roku w sprawie 
ustalenia stawek ustalenia dziennych dawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. 

§ 5. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2014r.” 

 
Uzasadnienie: „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 31 lipca 2013 roku w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych wysokość dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności                 
i sposobu jej poboru ustalonej przez Radę Gminy nie może przekroczyć stawek określonych w art. 19 pkt 1. 
Górna stawka zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów na 2014 rok – opłata targowa nie wyższa niż 
764,62 zł stawki dziennej.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem powiedział, że w tym roku plan był sto tysięcy złotych, a wykonanie 
97 535,00 zł. Pan Wójt powiedział, że tą uchwałę realizuje głównie GZUP, ale też do tych 
97 500,00 zł trzeba pamiętać, że jeszcze 18 000,00 zł jest taksowane przy tym ściąganiu przez 
Urząd Skarbowy. Pan Wójt powiedział, że zgodnie z przepisami Ministra Finansów w 2014 
roku stawka opłaty targowej nie może być wyższa, niż 764,62 zł dziennie. Pan Wójt 
powiedział, że te opłaty, które proponuje w tym druku obowiązują od 1 czerwca do 31 
sierpnia w przyszłym roku i są na poziomie tegorocznym. Pan Wójt wnioskował o przyjęcie 
tej chwały, którą zaproponowano na druku.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo                    
w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, że 
opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                    
i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/329/2013 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIX/329/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał Pana Przewodniczącego, 

czy może zadać pytanie.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił mu głosu.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał radcę prawnego mówiąc, że 

wydaje mu się taka niejasna sytuacja odnośnie tego poprzedniego głosowania, co zgłaszał Pan 
Pociecha. Pan Jan Małecki powiedział, że 3,50 zł to uchwała proponuje.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo poprawił Pana Radnego mówiąc, że 
to projekt uchwały proponuje.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo poprawił swoją wypowiedź                             
i powiedział, że Pan Radny Pociecha nie wniósł innej stawki. Pan Jan Małecki powiedział, że 
rozumie, że można inne stawki głosować, jak na przykład 3,40 zł itp.   

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że On (Pan Radny Pociecha) 
wnioskował o odrzucenie wniosków.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie przekonuje go to.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

padły trzy wnioski, a Pan Radny Pociecha postawił wyżej idący wniosek, mianowicie                       
o odrzucenie tych wniosków.  

Pan Mecenas Artur Madeła powiedział, że jest to najdalej idący wniosek.  
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych.  
Druk Nr 6/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645) oraz art. 10 ust. z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach 
lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 620, Nr 225, poz. 1461, Nr 226, poz. 
1475, zm.: Dz. U. z 2011r. Nr 102, poz. 584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 1016 i Nr 232, poz. 1378) Rada 
Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Określa się następujące roczne stawki podatku od środków transportowych obowiązujące na terenie Gminy 
Darłowo w wysokości: 
1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie ciała całkowitej powyżej 3,5 tony i poniżej 12 ton: 

a. powyżej 3,5 tomy do 5,5 tony włącznie – 550,00 zł, 
b. powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 770,00 zł, 
c. powyżej 9 ton – 1.320,00 zł; 

2) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton: 
Liczba i dopuszczalna masa 

całkowita (w tonach) 
Stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z zawieszeniem 
pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 
inne systemy 
 zawieszenia 
 osi jezdnych 

1 2 3 4 
Dwie osie 

12 13 2.200,00 2.200,00 
13 14 2.200,00 2.200,00 
14 15 2.200,00 2.200,00 
15  2.200,00 2.200,00 

Trzy osie 
12 17 2.200,00 2.200,00 
17 19 2.200,00 2.200,00 
19 21 2.200,00 2.200,00 
21 23 2.200,00 2.200,00 
23 25 2.200,00 2.200,00 
25  2.200,00 2.200,00 

Cztery osie i więcej 
12 25 2.200,00 2.200,00 
25 27 2.200,00 2.200,00 
27 29 2.200,00 2.200,00 
29 31 2.200,00 2.816,00 
31  2.200,00 2.816,00 
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3) od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o 
dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton – 1.485,00 zł. 

4) od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o 
dopuszczalnej masie całkowitej zespołu  pojazdów równej lub wyższej nić 12 ton: 

Liczba osi i dopuszczalna 
 masa całkowita zespołu pojazdów: 

 ciągnik siodłowy + naczepa, 
 ciągnik balastowy + przyczepa  

(w tonach) 

 
Stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 
równoważne 

inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 
1 2 3 4 

Dwie osie 
12 18 2.200,00 2.200,00 
18 25 2.200,00 2.200,00 
25 31 2.200,00 2.200,00 
31  2.200,00 2.225,00 

Trzy osie 
12 40 2.200,00 2.200,00 
40  2.200,00 2.926,00 

 
5) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton 

i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika 
podatku rolnego – 660,00 zł; 

6) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą 
lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez 
podatnika podatku rolnego; 

Liczba osi dopuszczalna  
masa całkowita zespołu pojazdów: 

 naczepa/przyczepa + pojazd silnikowy  
(w tonach) 

 
Stawka podatku ( w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym 
lub zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 
1 2 3 4 

Jedna oś 
12 18 660,00 660,00 
18 25 660,00 660,00 
25  660,00 660,00 

Dwie osie 
12 28 660,00 660,00 
28 33 715,00 990,00 
33 38 1.100,00 1.650,00 
38  1.320,00 2.090,00 

Trzy osie 
12 38 778,00 1.100,00 
38  1.100,00 1.540,00 

 
7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia: 
a ) mniej niż 30 miejsc – 550,00 zł, 
b) równej lub wyższej niż 30 miejsc – 880,00zł. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
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§ 3. 
Traci moc uchwala Nr XXIV/201/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 października 2012r. w sprawie 
określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

§ 4. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2014 roku.” 

 
Uzasadnienie: „Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do 
wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach 
określonych w odrębnych ustawach, natomiast w oparciu o art. 40 ust. 1 tejże ustawy, na podstawie upoważnień 
ustawowych gminie przysługuje prawo stanowienia aktów prawa miejscowego obowiązujących na obszarze 
Gminy. Zgodnie z art. 10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych, rada Gminy 
określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków transportowych, z tym, że roczna stawka 
podatku od jednego środka transportowego nie może przekroczyć górnych granic stawek kwotowych, 
ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2013 r. w sprawie górnych granic stawek 
kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2014 r. (M.P. z dnia 9 września 2013 r. poz. 724), a także nie może być 
niższa od minimalnych w 2014 roku ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia … października 
2013 roku w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 2014 roku.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że projekt uchwały jest 

bardzo obszerny i dopowiedział o co w nim chodzi. Pan Wójt powiedział, że na 2013 rok          
z tytułu podatku od środków transportowych planowano kwotę przychodów w wysokości 
50 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj realizacja wygląda tak, że osoby prawne na 
ten plan 10 000,00 zł wpłaciły 2 458,00 zł, a osoby fizyczne na plan 40 000,00 zł wpłaciły 
24 441,00 zł. Pan Wójt powiedział, że ogólnie zachowane są zasady z ubiegłego roku tylko 
niektóre pozycje trzeba było zweryfikować. Pan Wójt dodał, że stosowanie polityki 
wiarygodności przy ustalaniu podatku spowodowało to, że plan na ten rok będzie dużo 
większy, a to z tego względu, że niektóre firmy – tak jak to ze statkami bywa, iż są polskie a 
banery mają gdzie indziej i gdzie płacą podatki –i  tak na przykład PKS przeniósł swoją 
siedzibę do Gminy Darłowo do Krup, żeby płacić podatki niższe niż płaci obecnie do 
Koszalina. Pan Wójt prosił o przyjęcie projektu w zaproponowanej wersji.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
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0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/330/2013 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. 
/Uchwała Nr XXXIX/330/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie 
i roboty budowlane dotyczące zabytków. Druk Nr 7/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane dotyczące zabytków stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dotyczące 
zabytków.  
 
Na podstawie art. 81 ust.1 ustawy z dnia 23 lipca 2003r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. z 
2003r., Nr 162, poz. 1568; z 2004r. Nr 96, poz. 959, Nr 238, poz.2390; z 2006r. Nr 50, poz. 362, Nr 126, poz., 
875; z 2007r Nr 192, poz. 1394; z 2009r. Nr 31, poz. 206, Nr 97, poz. 804; z 2010r., Nr 75, poz. 474 i Nr 130, 
poz. 871) oraz § 5 ust. 2 uchwały Nr XXXVII/323/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpni 2013 roku                   
w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dotyczące 
zabytków, Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje 

§ 1. 
Przyznać Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Gertrudy w Darłowie z siedzibą przy ul. O. Damiana Tynieckiego 
23, 76-150 Darłowo dotację w wysokości 100 00,00 zł (sto tysięcy złotych 00/100) na dofinansowanie nakładów 
koniecznych na roboty budowlane polegające na remoncie wieży (w szczególności: wymiana pokrycia 
dachowego wieży, remont konstrukcji drewnianej wieży, remont trzonu ceglanego) w kościele pw. św. Stanisława 
Kostki, Cisowo 49, 76-150 Darłowo.  

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Uzasadnienie: „W związku z uchwałą Nr XXXVII/323/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 roku 
w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dotyczące 
zabytków Proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Gertrudy w Darłowie złożył kompletny wniosek dot. 
udzielenia ze środków Gminy Darłowo dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
Wniosek dotyczy dofinansowania nakładów na roboty budowlane przy remoncie wieży w kościele pw. Św. 
Stanisława Kostki w Cisowie. Kwota dotacji wyniesie 100 000,00 zł. Łączny koszt prac – 359 697,34 zł. 
Pozostałe środki niezbędne do realizacji zadania to dotacja pozyskana przez parafię od Ministra Kultury                         
i Dziedzictwa Narodowego, Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego oraz wkład własny parafii. 
Wnioskowana kwota mieści się w wysokości środków jakie mogą zostać przeznaczone z budżetu gminy na w/w 
cel .” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział Wysokiej Radzie, że 14 

sierpnia 2013 roku podjęta została uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków. W myśl tej uchwały Proboszcz 
Parafii Świętej Gertrudy z Darłowa złożył kompletny wniosek na udzielenie dotacji ze 
środków Gminy Darłowo w ramach udziału własnego na roboty związane z remontem 
Kościoła w Cisowie, a dotyczy to wieży. Pan Wójt powiedział, że kwota, która dotyczy 
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dotacji proponowana w projekcie uchwały wynosi 100 000,00 zł. Pan Wójt dla informacji 
podał, że łączny koszt tych prac, kosztorys wynosi prawie 360 000,00 zł. Pan Wójt 
powiedział, że dofinansowanie jest między innymi z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, od Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego. Pan Wójt powiedział, że 
ta sprawa była już na komisjach omawiana, pieniążki były przyznane i poszły jednak na inne 
kościoły i czekano na załatwienie spraw formalnych. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy 
Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przy czym powiedział, że 
zabytkom pomagają i myśli, że trzeba tę sprawę załatwić w sposób szczególny, zwłaszcza, że 
Proboszcz postarał się o te pieniądze przy zapewnieniu, że Gmina pomoże w ochronie 
zabytków, które tyle lat stoją i myśli, że można pomóc, aby dalej stały tyle lat. Pan Wójt 
prosił o przyjęcie tej uchwały w wersji przedłożonej.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/331/2013 w sprawie przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków.  
/Uchwała Nr XXXIX/331/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
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Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594, z późn. zm./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ w wykonaniu § 3. 
Uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyrażą się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres do dnia 30.09.2016 r. części działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 124/9 o pow. 0,03 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, gmina 
Darłowo, stanowiącej własność Gminy Darłowo, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo postanowił na wniosek Pana Dawida Staniszewskiego przedłożyć pod 
obrady Rady Gminy Darłowo procedurę uruchomienia wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na okres 
do dnia 30.09.2016 r. części działki oznaczonej numerem geodezyjnym 124/9 o pow.0,03 ha. położonej w 
obrębie ewidencyjnym Dąbki, gmina Darłowo, stanowiącej własność Gminy Darłowo, na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy. 
Dzierżawa przedmiotowej działki trwa od 30.06.2011 roku do 30.09.2013 r.. Zgodnie zobowiązującym 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod drogi publiczne klasy 
drogi dojazdowe i oznaczona symbolem KD.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przedkłada projekt 

uchwały bez zmian. Pan Wójt powiedział, że wydzierżawienie nieruchomości dotyczy okresu 
dłuższego niż trzy lata.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/332/2013 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XXXIX/332/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przedkłada projekt 
uchwały bez zmian.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594, z późn. zm./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust 1 i art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w 
wykonaniu § 2 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy 
niż 3 lata Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 2 o powierzchni 2,79 ha, działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 4 o powierzchni 4,00, działki oznaczonej numerem geodezyjnym 6                           
o powierzchni 8,63 ha, działki oznaczonej numerem geodezyjnym 7 o powierzchni 1,01 ha, działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 22 o powierzchni 2,30 ha, położone w obrębie ewidencyjnym Krupy, gmina Darłowo              
w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. 
o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź zm./.  

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tomasza Lepper postanowił 
przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaży działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 2 o powierzchni 2,79 ha, działki oznaczonej numerem geodezyjnym 4 o 
powierzchni 4.00 ha, dziatki oznaczonej numerem geodezyjnym 6 o powierzchni 8,63 ha, działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 7 o powierzchni 1.01 ha. działki oznaczonej numerem geodezyjnym 22 o 
powierzchni 2.30 ha, położone w obrębie ewidencyjnym Krupy, stanowiące własność Gminy Darłowo. W 
planie zagospodarowania przestrzennego działka: 
1. nr 2 przeznaczona jest częściowo pod tereny produkcji rolnej oznaczony symbolem RO-1, częściowo łąki, 
pastwiska, nieużytki bez zabudowy oznaczony symbolem RZ oraz częściowo lasy oznaczone symbolem ZL,  
2. nr 4 przeznaczona jest częściowo pod teren łąk, pastwiska, nieużytki bez zabudowy oznaczony symbolem RZ 
oraz częściowo lasy oznaczone symbolem ZL,  
3. nr 6 i nr 7 oraz 22 przeznaczone są teren upraw polowych z zakazem lokalizacji zabudowy.” 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał tak dla formalności, czy 

wycena tych działek odbywa się przez rzeczoznawcę?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt się nie zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/333/2013 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XXXIX/333/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 10/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   
z uzasadnieniem. Pan Wójt przypomniał, że ten projekt uchwały był już przedstawiany na 
sesji w dniu 5 kwietnia 2013 roku i tam było negatywne stanowisko Rady Gminy. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594, z późn. zm./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w wykonaniu § 3. 
Uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 33 o pow. 0,0060 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, gmina Darłowo do 30.09.2016 
roku.  
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§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
33 o pow. 0,0060 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki na cele handlowo-usługowe, gmina Darłowo do 
30.09.2016 roku na skutek złożonego pisma przez Pana Mariana Marchewka. Dzierżawca w/w działki dzierżawi 
ją od 30.05.2007r. a umowa którą podpisała wygasa 31.08.2013 r. Projekt uchwały został przedstawiony w dniu 
5 kwietnia 2013 r. na XXXI sesji Rady Gminy Darłowo (druk nr 9/2013) ze skutkiem negatywnym.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że Komisja wnioskuje o zmianę w § 1 uchwały okresu dzierżawy do 31 
sierpnia 2014 roku. Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa uzasadnił, że 
proponowana zmiana okresu dzierżawy wynikła ze względu na przebudowę drogi, żeby 
tego nie blokować.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja również przychyliła się do 
opinii Komisji Rolnictwa, czyli też jest za dzierżawą do 31 sierpnia 2014 roku.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo w 
celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy 
Darłowo powiedział, że Komisja również także jest za dzierżawą do 31 sierpnia 2014 
roku z uwagi na przebudowę drogi numer 203, gdyż nie wiadomo jak się to wszystko 
potoczy. Dlatego przedłużenie na jeden rok.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że trzy 

wnioski o tej samej treści podda pod jedno głosowanie. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski wobec braku mówców poddał wniosek trzech Komisji pod 

głosowanie. 
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących,  
uwzględniła wnioski Komisji, żeby przedłużyć dzierżawę do 31 sierpnia 2014 roku.  

 
Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  
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W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/334/2013 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XXXIX/334/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 11/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie nabycia nieruchomości stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litery „a” i art. 58 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
/tekst jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594/ Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża zgodę na odpłatne nabycie od osoby prawnej zabudowanej działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
485/20 o pow. 0,3630 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, gmina Darłowo. 

§ 2. 
Należności związane z zawarciem umowy zostaną pokryte ze środków pochodzących ze sprzedaży mienia 
gminnego. 

§ 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Uzasadnienie: „.Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
procedurę nabycia od Przedsiębiorstwa Projektowo-Wykonawczego „PROBUD" Sp.z o.o. działki 
zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 485/20 o pow. 0.3630 ha położonej w obrębie 
ewidencyjnym Wiekowice, gmina Darłowo. Na przedmiotowej działce znajduje się oczyszczalnia 
ścieków”  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz              
z uzasadnieniem i powiedział, że sprawa nie jest nowa i trwa od dłuższego czasu i jest to 
działka po byłym POMie Wiekowo. Pan Wójt przypomniał, że Wysoka Rada już podjęła 
uchwałę w sprawie nabycia tej części działki po POMie, gdzie był budynek Dyrekcyjny i ta 
sprawa jest w toku. Pan Wójt powiedział, że ta działka to jest działka przy osiedlu 
mieszkaniowym tam, gdzie umiejscowiona jest obecnie oczyszczalnia mechaniczna. Pan Wójt 
powiedział, że ze względu na zaprojektowaną już kanalizację i umiejscowieniem urządzeń 
miedzy innymi też na tej działce jest taka zależność i wskazane jest żeby tę działkę nabyć. 
Pan Wójt powiedział, że rozmawiał z właścicielami działki firmą Probud, który przedstawił 
aktualną wycenę. Pan Wójt powiedział, że w pierwszej sprawie Gmina nabyła działkę                       
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w ramach rekompensaty za podatek od nieruchomości a tę działkę trzeba będzie kupić                    
w cenie w granicach 100 000,00 zł łącznie z oczyszczalnią, która funkcjonuje i częściami tej 
oczyszczalni. Pan Wójt powiedział, że zanim nowa oczyszczalnia będzie tam funkcjonować 
trzeba tę oczyszczalnię trzeba w dalszym ciągu użytkować.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                  
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt się nie zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie  
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/335/2013 w sprawie nabycia nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXXIX/335/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 12/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem i w uzasadnieniu poprawił, że nie chodzi o działkę w Języczkach lecz                   
w Kowalewicach. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminny /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2013r., poz. 594./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w wykonaniu § 3 uchwały Nr 
V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 
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obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres od dnia 30.09.2016r. części działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 83/1 o pow. 0,60 ha położonej w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, gmina 
Darłowo, stanowiącej własność Gminy Darłowo, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo postanowił na wniosek Pani Honoraty Kolanek przedłożyć pod 
obrady Rady Gminy Darłowo procedurę uruchomienia wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na 
okres dnia 30.09.2016 r. części działki oznaczonej numerem geodezyjnym 83/1 o pow. 0,60 ha położonej 
w obrębie ewidencyjnym Jeżyczki gmina Darłowo, stanowiącej własność Gminy Darłowo, na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy. 
Dzierżawa przedmiotowej działki trwa od 23.04.2008 roku do 30.09.2013 r.. Zgodnie z obowiązującym 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren zabudowy 
mieszkaniowej, usług nieuciążliwych oraz produkcji rolnej o maksymalnym w.i.z. 0,75 oznaczona 
symbolem MU-1.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                  
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt się nie zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                   

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/336/2013 w sprawie nabycia nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXXIX/336/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zanim przedstawił projekt uchwały to 
poprosił Pana Przewodniczącego o 5 minut przerwy, a następnie przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594. Z póź. zm./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust. 1 i art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w 
wykonaniu § 2 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy 
niż 3 lata Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 7/3 o powierzchni 1,00 ha, położonej              
w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku 
przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tomasza Lepper postanowił 
przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaży' działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 7/3 o powierzchni 1,00 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, stanowiące 
własność Gminy Darłowo. W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren 
zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciążliwych oraz produkcji rolnej oznaczony symbolem MU-1.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał jaka jest średnia 

cena z urzędu za 1 m2 działki budowlanej jakby ktoś chciał kupić.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że nie ma ceny 

urzędowej 1 m2, każda działka podlega wycenie przez rzeczoznawcę, przy czym określana 
jest indywidualna wartość na podstawie różnych metod.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo w takim razie poprosił                
o podanie średniej ceny.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie takiej 
średniej podawał, ponieważ nawet takiej średniej ceny nie ma. Pan Wójt powiedział, że 
sprawa jest urzędowa więc nie będzie podawał danych, które nie mogą być brane z sufitu. Pan 
Wójt powiedział, że są rzeczoznawcy wyłonieni w drodze przetargu i oni są władni to 
wycenić. Natomiast tu jest przetarg i jaka cena wyjdzie trudno Panu Wójtowi powiedzieć.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tu jest w trybie 
bezprzetargowym. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poprawił Pana 
Radnego, że ta uchwała Druk 13 dotyczy przetargu.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jednak tak Druk 13 
tak, dotyczy przetargu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wiesławowi Moskwie Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy Gmina mogłaby 
podzielić na cztery działki i większej korzyści z tego mieć, niż jednorazowo sprzedać hektar 
ziemi po zabudowę. Pan radny powiedział, że tu jednak jest hektar działki z której można 
zrobić cztery działki.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że cztery nie, ale trzy 
można. 

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nawet trzy 
działki to cena jest dużo lepsza niż za działkę w całości.  

Pan Jarosław Michalski udzielił głosu Panu Wójtowi.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, żeby Pan Radny zgłosił 

formalny wniosek i Wójt się z tym zgodzi. Pan Wójt poinformował też Pana Radnego                      
i Wysoką Radę, że podobną sprawę Gmina ma w Kowalewicach przy blokach, gdzie działkę 
podzielono na dwie lub trzy działki, przy czym chętni byli, ceny przystępne, ale jak przyszło 
do konkretnych czynności to nie było już tak. Pan Wójt z tego względu powiedział Panu 
Radnemu, że jeśli tak chce, to niech postawi formalny wniosek i będzie procedura podziału 
działki i nadanie nowych numerów i wtedy będzie to realizowane. Pan Wójt powiedział, że 
jako Wójt złożył ten projekt uchwały zgodnie z wnioskiem zainteresowanego.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jest to jego 
formalny wniosek.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówcom i powiedział, że ten wniosek trzeba przegłosować. Pan Przewodniczący 
poinformował, że chodzi o to, aby nie sprzedać, ale podzielić. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sprzedać po 
wydzieleniu działek. Pan Wójt zgłosił Wysokiej Radzie, że jak wniosek przejdzie to 
zgłosi autopoprawkę do projektu uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? 

Nikt się nie zgłosił.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Radnego Pana Wiesława Moskwy w sprawie podzielenia 
przedmiotowej działki na mniejsze i sprzedać wtedy.  
Przy obecności 14 Radnych w głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 13 Radnych 
Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
4 głosami za, przy 
7 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
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odrzuciła wniosek.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo Sekretarz Obrad 

zauważył, że przy obecności 14 Radnych brakuje jednego głosu.  
Okazało się, że Radny Pan Jan Małecki nie brał udziału w głosowaniu.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                

i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
8 głosami za, przy 
3 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/337/2013 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie brał udziału                 
w głosowaniu.  
/Uchwała Nr XXXIX/337/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 15 minut 

przerwy.  
Po przerwie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

prosił o zajęcie miejsc i wznowił obrady. Pan Przewodniczący powiedział, że kworum 
wynosi obecnie 13 Radnych.  
 

Ponadto Pan Jarosław Michalski oznajmił, że ma taki wniosek, aby kolejne 
punkty porządku obrad a mianowicie punkt 21, 22 i 23 całkowicie wycofać z porządku 
obrad sesji ze względu na to, że w dyskusji z Panem Mecenasem ustalono, że te druki 
mają błąd prawny. Są to druki numer 14, 15 i 16 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo. Pan Jarosław Michalski powiedział, że te druki 
musiały by być całkowicie poprawione ponieważ autopoprawka tu w rachubę nie 
wchodzi, ponieważ zmieniłaby całkowicie podstawę prawną tych projektów uchwał. Pan 
Przewodniczący powołał się także na wnioski Komisji Rolnictwa i Komisji Budżetu, aby 
sprzedaż nastąpiła w formie przetargu. Pan Przewodniczący powiedział, że tego nie da się 
zmienić autopoprawką. Wobec powyższego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 
Gminy powiedział, że stawia taki wniosek.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział Panu 
Przewodniczącemu, że porządek obrad został przyjęty i zostały przyjęte druki. W tych 
okolicznościach Pan Wójt postawił wniosek przeciwny, żeby jednak rozpatrzyć i odrzucić te 
druki. Pan Wójt powiedział, że jego zdaniem uważa, że taka forma będzie najwłaściwsza na 
załatwienie sprawy. Pan Wójt powiedział także, że są konkretne wnioski co prawda tej 
samej osoby i trzeba zgodnie z kpa udzielić jej odpowiedzi. Pan Wójt powiedział, że to, 
iż Mecenas mówił, że mają one wady prawne, to Wójt jednak ma na drukach pieczątkę 
Radcy Prawnego, który to analizował. Reasumując Pan Wójt jako wnioskodawca 
podtrzymał swój wniosek i przypomniał o tym, że porządek obrad dawno został już 
przyjęty. Pan Wójt powiedział, że zna się troszeczkę na przepisach i zasadach 
funkcjonowania Rady. Pan Wójt powiedział, że Rada nie musi tego przyjąć. W tej chwili 
będzie sprawa jednoznacznie załatwiona. Pan Wójt powiedział, że uważa iż trzeba męską 
decyzje podjąć.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo w związku                            
z powyższym powiedział, że wycofuje swój wniosek.  

Na tym dyskusję zakończono. 
 
(Na salę obrad przybył Pan Radny Piotr Skoczek) 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził więc, ze  

obecnych jest już 14 Radnych.  
 

Ad. 21.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem i powiedział, że przedkłada projekt uchwały bez zmian, czyli w takiej wersji 
jak zaproponował.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594. Z póź. zm./, art. 13 ust. 1. art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w wykonaniu § 2. 
Uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 25/2 o powierzchni 4,69 ha, położonej 
w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, gmina Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust 3 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm/ 
w trybie bezprzetargowym, a w przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej 
nieruchomości w trybie przetargowym na podstawie art. 37 ust. 1 i dalsze ustawy o gospodarce 
nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tomasza Lepper postanowił 
przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury1 sprzedaży działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 25/2 o powierzchni 4,69 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, gmina 
Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 
nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./ w trybie bezprzetargowym, a w 
przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej nieruchomości w trybie przetargowym na 
podstawie art. 37 ust. 1 i dalsze ustawy o gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 
102, poz. 651, z późn. zm./. Dzierżawa przedmiotowej działki została zawarta na okres od 31.03.2003 r. do 
30.09.2014 r. na podstawie umowy dzierżawy MK.72243/13/O3 zdnia 31.03.2003 r. oraz uchwały Nr 
XXL'279/2005 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 kwietnia 2005 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Gminy Darłowo. 
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W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren upraw polowych z zakazem 
lokalizacji zabudowy oznaczony symbolem R..”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że Komisja miała dylemat                            
w stosunku do paragrafu pierwszego tego projektu uchwały i w tej formie nie przyjmuje tego 
projektu, wobec czego opinia jest negatywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                   
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest negatywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo,  
0 głosami za, przy 
14 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 22.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 15/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem i powiedział, że przedkłada projekt uchwały bez zmian.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminny /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2013r., poz. 594. z póź. zm./, art. 13 ust. 1. art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w wykonaniu § 2 Uchwały Nr 
V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 
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obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata Rada Gminy 
Darłowo uchwala co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 46 o powierzchni 1,17 ha, położonej w 
obrębie ewidencyjnym Kowalewice, gmina Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./ 
w trybie bezprzetrgowym, a w przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej nieruchomości 
w trybie przetargowym na podstawie art. 37 ust. 1 i dalsze ustawy o gospodarce nieruchomościami /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tomasza Lepper postanowił 
przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaży działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 46 o powierzchni 1,17 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Krupy, 
gmina Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust, 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o 
gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz.U.z20I0r. Nr 102, poz. 651. z późn. zm. /w trybie 
bezprzetargowym, a w przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej 
nieruchomości w trybie przetargowym na podstawie art. 37 ust. 1 i dalsze ustawy o gospodarce 
nieruchomościami i tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm. /. Dzierżawa 
przedmiotowej działki została zawarta na okres od 23.12.2002 r. do 30.09.2014 r. na podstawie umowy 
dzierżawy GRT.IV.72243/92/02 z dnia 23.12.2002 r. oraz uchwały Nr XXI/279/2005 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 29 kwietnia 2005 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren łąk. pastwiska, nieużytki bez 
zabudowy oznaczony symbolem RZ..”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji negatywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                  
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest negatywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo,  
0 głosami za, przy 
14 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 23.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 16/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 
z uzasadnieniem i powiedział, że przedkłada projekt uchwały bez zmian, zgodnie z 
wnioskiem. Ponadto Pan Wójt powiedział, że mieszkańcy Zielnowa są przeciwni podjęciu tej 
uchwały.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594. z póź. zm./, art. 13 ust. 1. art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./ i w wykonaniu § 2 
Uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 90/1 o powierzchni 0,78 ha, działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 92/3 o powierzchni 0,51 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Zielnowo, 
gmina Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./ w trybie bezprzetrgowym, a w 
przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej nieruchomości w trybie przetargowym na 
podstawie art. 37 ust. 1 i dalsze ustawy o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, 
poz. 651, z póź. zm./. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy  

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tomasza Lepper 
postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury 
sprzedaży działki oznaczonej numerem geodezyjnym 90/1 o powierzchni 0,78 ha, działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 92/3 o powierzchni 0,51 ha. położone w obrębie ewidencyjnym Zielnowo, 
gmina Darłowo na rzecz dzierżawcy zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o 
gospodarce nieruchomościami t tekst jednolity: Dz.U.z2010r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm. / w trybie 
bezprzetargowym, aw przypadku nie dokonania zbycia w tym trybie, na zbycie powyższej 
nieruchomości w trybie przetargowym na podstawie art. 37 ust. I i dalsze ustawy o gospodarce 
nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm. /.. Dzierżawa 
przedmiotowej działki została zawarta na okres od 31.03.2003 r. do 30.09.2014 r. na podstawie 
umowy dzierżawy MK.72243/13/2003 z dnia 31.03.2003 r. oraz uchwały Nr XX1.'279/2OO5 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 29 kwietnia 2005 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren zabudowy usług 
sportu i rekreacji oznaczony symbolem LJS-2.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
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Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
do projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia Komisji negatywna, a to 
tym bardziej, że w uzasadnieniu jest napisane, że w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego przedmiotowa działka przeznaczona jest pod teren zabudowy usług sportu                  
i rekreacji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                   
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest negatywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo,  
0 głosami za, przy 
14 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 24.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
dla Gminy Darłowo na lata 2013-2015. Druk Nr 17/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 
Darłowo na lata 2013-2015 stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

 „Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży Gminnego Wspierania Rodziny dla Gminy Darłowo na lata 2013 – 2015. 
 
na podstawie art. 176 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej               
(Dz. U. z 2013r. poz. 135, poz. 154, poz.866) oraz art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2013r.poz. 594, poz. 645) uchwala się co następuje: 

§ 1. 
Przyjmuje się Gminny Program Wspierania Rodziny dla Gminy Darłowo na lata 2013-2015, który stanowi 
załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia. 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zaproponował przyjęcie tego projektu 
uchwały i zwrócił się z prośbą, aby Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                    
w Darłowie wyjaśniła wysokiej radzie o co dokładnie chodzi.  

Pani Ewa Szymczak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        
w Darłowie powiedziała, że przedłożony projekt uchwały jest w związku z nowelizacją 
ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Pani Kierownik powiedziała, że 
jest już zatrudniony asystent. Ponadto powiedziała, że w zadaniach Gminy należy 
opracowanie takiego programu o wspieraniu rodziny. W związku z tym Gminny Ośrodek 
pomocy Społecznej w Darłowie opracował taki program, w którym zostały uwzględnione 
działania dla rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-
wychowawczej. Pani Ewa Szymczak powiedziała, że głównym celem tego programu jest 
utworzenie systemu oparcia społecznego w rodzinie umożliwiający realizowanie wspólnej 
polityki różnych służb z terenu Gminy Darłowo na rzecz wspierania rodzin, które tej opieki 
wymagają. Pani Kierownik powiedziała, że jeżeli GOPS nie będzie miał pieczy nad takimi 
rodzinami, to jako Gmina ponoszone są koszty utrzymania tj. w pierwszym roku 10 % 
natomiast w drugim roku 20 %. Mówczyni powiedziała, że na dzień dzisiejszy tych dzieci 
mają czwórkę, wiec te koszty nie są tak wysokie. Niemniej jednak są rodziny, które tej opieki 
wymagają i może się tak stać, że dzieci będą umieszczone w rodzinach zastępczych. 
Mówczyni nie wypowiadała się do mikrofonu. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia Komisji pozytywna za przyjęciem projektu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/338/2013 w sprawie Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny dla Gminy Darłowo na lata 2013-2015. 
/Uchwała Nr XXXIX/338/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 25.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu 
uzdrowiska Dąbki. Druk Nr 18/2013XXXIX 
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/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 46 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 
z uzasadnieniem i powiedział, że ten statut trzeba na bieżąco weryfikować i uaktualniać. Pan 
Wójt wymienił sanatoria uzdrowiskowe w Dąbkach zgodnie z załącznikiem do uchwały.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie 
ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013r. poz. 
594) oraz art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 28 lipca 2005r. o lecznictwie uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach 
ochrony uzdrowiskowej oraz gminach uzdrowiskowych (Dz. U. z 2012r. po. 651 i po. 742), Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co nasteruje: 

§ 1. 
Załącznik Nr 1 „Wykaz zakładów i urządzeń zakładów lecznictwa uzdrowiskowego” do uchwały Nr 
XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia Statutu Uzdrowiska 
Dąbki otrzymuje brzmienie jak załącznik do niniejszych uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.” 

 
Uzasadnienie: „Zmiana statutu Uzdrowiska Dąbki ma na celu podanie stanu faktycznego i wpisanie 
obowiązujących nazw zakładów lecznictwa uzdrowiskowego. O powyższa zmianę zawnioskowały zakłady 
lecznictwa uzdrowiskowego w Dąbkach, podanie pełnej i obowiązującej nazwy w Statucie uzdrowiska jest 
niezbędne m.in. do prawidłowej kontraktacji zabiegów.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo                     
w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, że 
opinia Komisji pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/339/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu 
Uzdrowiska Dąbki. 
/Uchwała Nr XXXIX/339/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 26.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Darłowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 roku. Druk Nr 19/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Darłowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo oraz informacji                  
o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 roku stanowi 
załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

 „Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

 
w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Darłowo, informacji o kształtowaniu 
się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 roku. 
 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 
2013 r., poz. 594 ze zm.), art. 266 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 
2013 r., poz. 885, ze zm.) w związku z uchwałą Nr IX/49/2011Rady Gminy Darłowo z dnia 15 czerwca 2011 roku 
w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo za pierwsze półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego przez samorządową instytucję kultury za pierwsze półrocze, Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 

§ 1. 
Przyjmuje się informację Wójta Gminy Darłowo o przebiegu wykonania budżetu Gminy Darłowo za I półrocze 
2013 roku. 

§ 2. 
Przyjmuje się informację Wójta Gminy Darłowo o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2013-2020 za I półrocze 2013 roku. 

§ 3. 
Przyjmuje się informację o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I 
półrocze 2013 roku. 

§ 4. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 5. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Uzasadnienie: „Zgodnie z art. 266 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U.                 
z 2013 r., poz. 885 ze zm.) Wójt Gminy Darłowo przedłożył Radzie Gminy Darłowo informację o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Darłowo za I półrocze 2013 roku, informację o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020 za I półrocze 2013 roku oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach za I półrocze 2013 roku, które 
sporządzone zostały w zakresie i formie określonej w Uchwale Nr IX/49/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia                  
15 czerwca 2011 roku w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu                         
i kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo za pierwsze półrocze oraz informacji                   
o przebiegu wykonania planu finansowego przez samorządową instytucję kultury za pierwsze półrocze.  
W związku z powyższym przedkłada się projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.”  

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że postara się tak                        

w skrócie przedstawić sytuację finansową za I półrocze, dlatego ma przygotowaną informację 
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od Pani Skarbnik. Planowane dochody roczne wynosiły 41 774 582 zł 17 583 283 zł co 
stanowi 42,09 %. Wydatki planowane były na kwotę 39 318 582 zł a wydano w I półroczu 
15 714 812 zł, co stanowi 39,97 % planu. Nie ma tutaj braku dyscypliny finansowej, 
ponieważ jest ona spełniona. Pan Wójt powiedział, że nie wydali więcej niż mogli. Inwestycje 
planowane na 5 916 532 zł, a wydano 1 856 220 zł, co stanowi 18,36 %. Przy tym wszystkim 
istotny dług Gminy na dzień 30 czerwca 2013 roku w złotówkach wynosił 8 385 662 zł, co 
stanowi 20,07 % do planowanych dochodów. Pan Wójt dopowiedział, że jeszcze jest 
możliwość 32% możliwości zaciągnięcia kredytu, żeby tę kwotę zwiększyć, co z kolei nie jest 
wskazane. Pan Wójt powiedział, że w tym sprawozdaniu trzeba wyszczególnić instytucję 
kultury, czyli Gminną Bibliotekę Publiczną w Domasławicach. Przychody tam wynoszą 
306 670 zł z czego 300 000 powraca do Urzędu Gminy. Pan Wójt powiedział, że wykonanie 
to jest 151 823 zł w półroczu, a wydatkowano 146 075 zł, co stanowi 47,63 %.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtunowi Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    
i Budżetu Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                  
i Budżetu poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/340/2013 w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Darłowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 roku. 
/Uchwała Nr XXXIX/340/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 27.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 
rok. Druk Nr 20/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok stanowi 
załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok. 
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Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594/ oraz art. 211 ust. 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240, z późniejszymi zmianami/ po wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu , Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Zwiększyć dochody Gminy Darłowo o kwotę                                                                                    2 657 521,00 zł 
- Dz. 700, rozdz. 70005 § 0970                                                                                                              180 000,00 zł 
Z tytułu odszkodowania za wywłaszczenie działek na budowę Drogi Wojewódzkiej  
- Dz. 756, rozdz. 75615 § 0310                                                                                                           2 202 521,00 zł 
Z tytułu podatku od nieruchomości  
- Dz. 756, rozdz. 75618 § 0490                                                                                                              275 000,00 zł 
Z tytułu dochodów- opłaty za odpady komunalne.  

§ 2. 
Dokonać zmniejszenia wydatków w budżecie Gminy na 2013 rok zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej 
uchwały.  

§ 3. 
Dokonać zwiększenia wydatków w budżecie Gminy na 2013 rok zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej 
uchwały. 

§ 4. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami:  
1) Dochody                                                                                                                                     45 518 750,01 zł 

W tym: zadania zlecone                                                                                                               3 512 143,73 zł 
2) Wydatki                                                                                                                                      43 062 750,01 zł 

W tym: zadania zlecone                                                                                                               3 512 143,73 zł 
3) Nadwyżka w kwocie                                                                                                                     2 456 000,00 zł 

którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów.  
§ 5. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.” 
 

Uzasadnienie: „Zwiększyć dochody Gminy Darłowo o kwotę                                                          2 657 521,00 zł 
- z tytułu wywłaszczenie nieruchomości po budowę drogi wojewódzkiej Koszalin-Dąbki                    180 000,00 zł 
- z tytułu podatku od nieruchomości będących własnością Gminy                                                         2 202 521 zł 
- z tytułu opłat za wywóz odpadów stałych                                                                                            275 000,00 zł 
Zmniejszyć wydatki o kwotę                                                                                                                  960 989,00 zł 
- z tytułu zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości 
Krupy”, której wydatki ponosić będziemy w 2014 roku                                                                        380 000,00 zł 
- z tytułu dotacji na budowę drogi wojewódzkiej                                                                                   547 990,00 zł 
- z tytułu wydatków inwestycyjnych (środki sołeckie) na zakupy, wyposażenie świetlic                              15 999 zł 
- wynagrodzeń osobowych w administracji                                                                                             17 000,00 zł 
W/w zmiany proponuje się przeznaczyć na:                                                                                      3 618 510,00 zł 
- Dofinansowanie drogi Powiatowej Sławno-Krupy                                                                             180 000,00 zł 
- Podatek od nieruchomości będących własnością Gminy                                                                 2 203 121,00 zł 
- Budowa windy w budynku Urzędu Gminy Darłowo                                                                               7 000,00 zł 
- Nagrody dla pracowników oświaty                                                                                                       17 000,00 zł 
- Na funkcjonowanie Szkoły Podstawowej w Dąbkach                                                                         252 201,00 zł 
- Na funkcjonowanie Oddziału Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Dąbkach                          24 093,00 zł 
- „Budowę platformy przyschodowejdla osób niepełnosprawnych” w budynku gminnym użytkowanym przez SZ 
w Starym Jarosławiu                                                                                                                               60 000,00 zł 
- Na funkcjonowanie Gimnazjum w Dąbkach                                                                                       177 496,00 zł 
- Na dowożenie uczniów do szkół: 
* dla SP Dąbki                              26 996 zł 
* dla Gimnazjum Dąbki                22 500,00 zł 
* dla ZS Stary Jarosław                28 000,00 zł 
* dla UG Darłowo                        100 000,00 zł 
- Wywóz nieczystości stałych                                                                                                                 275 000,00 zł 
- Gospodarkę ściekową                                                                                                                            90 000,00 zł 
- Budowa oświetlenia                                                                                                                                 24 000,0 zł 
- Dotacja na konserwacje i remont zabytków                                                                                        100 000,00 zł 
- Przeniesienie wydatków z zadania inwestycyjnego na zakupy związane z wyposażeniem świetlicy                               
w Wiekowicach                                                                                                                                    15 999,00 zł. ” 
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(Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo przyszła na sesję) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem i przypomniał, że te sprawy były omawiane na komisjach, ale                                 
w międzyczasie pojawiła się autopoprawka i prosi, aby autopoprawkę przedstawił Zastępca 
Wójta.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił na Druku 
Nr 20A/2013XXXIX podpisaną przez Pana Wójta autopoprawkę do proponowanego projektu 
uchwały.  
/Autopoprawka do proponowanego projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Darłowo na 2013 rok stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
AUTOPOPRAWKA: 
„Do zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok dodatkowo proponuje się: 
Zmniejszyć:                                                                                                                                           224 300,00 zł 
- zadanie inwestycyjne pn. „Budowa szlaku turystycznego w sołectwie Kopań” w kwocie                  110 000,00 zł 
- zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 203 na odcinku Iwięcio-Darłowo Etap I 
Iwięcino-Darłowo”                                                                                                                                114 300,00 zł 
Natomiast zwiększyć wydatki:                                                                                                               224 300,00 zł 
- dla Szkoły podstawowej w Dąbkach o kwotę                                                                                        25 500,00 zł 
- dla Gimnazjum w Dąbkach o kwotę                                                                                                      38 800,00 zł 
- wydatki na usługi związane z dowożeniem uczniów do szkół                                                                30 000,00 zł 
- na wypłatę prowizji dla inkasentów za pobór podatków i opłat oraz opłaty uzdrowiskowej               50 000,00 zł 
- na konserwację i energię uliczną w Gminie Darłowo                                                                           40 000,00 zł 
- na naprawę oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Darłowo                                                            15 000,00 zł 
- na nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej                                                                                       5 000,00 zł 
(przyznanych przez Wójta Gminy Darłowo) 
- na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu Międzynarodowego 
Nadmorskiego Szlaku rowerowego R10 wraz z infrastrukturą towarzyszącą”                                      20 000,00 zł 
Zadanie będzie współfinansowane z LDGR i w 2013 roku wydatki poniesiemy w wysokości 20 000,00 zł, 
natomiast w 2014 roku 1 500 000,00 zł. 
Przeniesienie środków sołectwa za lata 2011-2012 na                                                                            5 500,00 zł 
Wymianę okien w szkole Dobiesław                                                                                                          4 000,00 zł 
Zakup wyposażenia świetlicy w Dobiesławie                                                                                           1 500,00 zł. 
Ponadto uległy również zmianie dochody i wydatki, w związku z informacją z Urzędu Wojewódzkiego                             
o zwiększeniu i zmniejszeniu dotacji celowych tj. 
Zwiększyć dochody i wydatki o kwotę: 15 664 zł, które ostatecznie zamkną się kwotą 
1. Dochody                                                                                                                                     45 534 414,01 zł 

w tym zlecone                                                                                                                              3 388 767,73 zł 
2. Wydatki                                                                                                                                      43 078 414,01 zł 

w tym zlecone                                                                                                                               3 388 767,73 zł 
3. Nadwyżka w kwocie                                                                                                                    2 456 000,00 zł, 

którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek.”  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji dlatego poddaje ją pod głosowanie. 
W głosowaniu nad wprowadzeniem do proponowanego projektu uchwały zgłoszonej 
autopoprawki udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
przyjęła/uwzględniła zgłoszoną autopoprawkę.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/341/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2013 rok. 
/Uchwała Nr XXXIX/341/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
(Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zwolnił się u Pana Przewodniczącego                      
z brania udziału w dalszej części obrad sesji i wyszedł z sali obrad)  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, ze w takim razie 
od godziny 15:20 Rada Gminy Darłowo obraduje już w 14 osobowym składzie.  
 
Ad. 28.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020. Druk Nr 21/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2013-2020 stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przedkłada projekt 
uchwały bez zmian.  

„Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

 
w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020. 
 

Na podstawie art. 230 ust 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, 
poz. 1240, z 2010 r. Nr 28, poz. 146, Nr 96, poz. 620, Nr 123, poz. 835, Nr 152, poz. 1020, Nr 238, poz. 1578 i 
Nr 257, poz. 1726 oraz z 2011 r. Nr 185, poz. 1092, i Nr 201, poz. 1183  z późn. zm./ Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr XXVIII/237/2012 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały 
na lata 2013-2020. 

§ 2. 
Załącznik Nr 3 do Uchwały Nr XXVIII/237/2012 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 2 do niniejszej uchwały 
na lata 2013-2015. 

§ 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
Uzasadnienie:  
„1. Zwiększenie dochodów                                                                                                                 2 713 367,28 zł 
bieżących                          2 711 337,03 zł 
majątkowych                           2 030,25 zł 
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2. Zwiększenie wydatków                                                                                                                 3 668 356,28 zł 
bieżących                         3 300 757,28 zł 
majątkowych                       367 599,00 zł 
3. Zmniejszenie wydatków                                                                                                                  954 989,00 zł 

majątkowych                954 989,00 zł  
4. Po dokonanych zmianach  
- przychody nie uległy zmianie 
- rozchody nie uległy zmianie  
- dług Gminy nie uległ zmianie  
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
- Dochody                                                                                                                                          45 518 750,01 zł 
*bieżące                        41 974 904,76 zł 
*majątkowe                     3 543 845,25 zł 
- Wydatki                                                                                                                                           43 062 750,01 zł 
*bieżące                         37 229 907,10 zł 
*majątkowe                      5 832 842,91 zł 
- Nadwyżka w kwocie                                                                                                                          2 456 000,00 zł 
z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 
W ramach przedsięwzięć inwestycyjnych zmniejszono wydatki na zadanie: 1) „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy” na 2013 rok 380 000,00 zł i zwiększa się w 2014 roku. 
W/w zadanie będzie zakończone w 2014 roku i wówczas będą dokonywane płatności związane z wykonaniem 
zadania.”  

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem i powiedział, że autopoprawkę przedstawi Jego Zastępca.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił na Druku 

Nr 21A/2013XXXIX podpisaną przez Pana Wójta autopoprawkę do proponowanego projektu 
uchwały.  
/Autopoprawka do proponowanego projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020 stanowi załącznik nr 54 do niniejszego 
protokołu/ 
 
AUTOPOPRAWKA: 
Do zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2020:  
Zwiększa się dochody o 15 664,00 zł i są to dochody bieżące. 
Zwiększenie wydatków o                                       229 800,00 zł 
w tym bieżące                                                        209 800,00 zł, 
majątkowe                                                               20 000,00 zł 
Zwiększenie wydatków majątkowych 229 800,00 zł.  
Po dokonanych zmianach:  
- przychody nie uległy zmianie 
- rozchody nie uległy zmianie 
- dług nie uległ zmianie 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
- Dochody                                                                                                                                         45 844 097,38 zł 
- Wydatki                                                                                                                                          43 880 097,38 zł 
- Nadwyżka w kwocie                                                                                                                         2 456 000,00 zł 
z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 
W ramach przedsięwzięć inwestycyjnych zmniejszono wydatki na zadanie:  
1) „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy” na 2013 rok 380 000,00 zł  
i zwiększa się w 2014 roku. W/w zadanie będzie zakończone w 2014 roku i wówczas będą dokonywane 
płatności związane z wykonaniem zadania. 
2) Wprowadzono zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu 
Międzynarodowego Nadmorskiego Szlaku rowerowego R10 wraz z infrastrukturą towarzyszącą”.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, ze 

autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji dlatego poddaje ją pod głosowanie. 



Strona 66 z 77 
 

W głosowaniu nad wprowadzeniem do proponowanego projektu uchwały zgłoszonej 
autopoprawki udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
przyjęła/uwzględniła zgłoszoną autopoprawkę.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/342/2013 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2013-2020. 
/Uchwała Nr XXXIX/342/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 29.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia.  
Druk Nr 22/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia stanowi załącznik                  
nr 56 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w 
celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 „Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

 
w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. 
z 2013r., poz. 594),oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) oraz § 8 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia                  
8 stycznia 2002 r. w sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. Nr 5 poz. 46) 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Skargę Nauczycieli Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach z dnia 27 sierpnia 2013 roku pozostawia się bez rozpatrzenia, 
z przyczyn określonych w załączniku do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia. 

 
Uzasadnienie: „W odpowiedzi na skargę Nauczycieli Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach z dnia 27 sierpnia 

2013 roku n działanie organu prowadzącego szkolę, która funkcjonowała do dnia 31 sierpnia 2013 roku jako 
Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach, w zakresie zmiany warunków pracy i płacy zatrudnionych nauczycieli informuję 
co następuje: 
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Pismem KO-IV.1411.11.2013.GK z dnia 5 września 2013 roku Kuratorium Oświaty w Szczecinie na 
podstawie art. 231 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego przesłało do 
Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo przedmiotową skargę do rozpatrzenia wg właściwości, jednocześnie 
prosząc o interwencję w tej sprawie oraz poinformowanie jw. o sposobie jej załatwienia. Data wpływu do Biura 
rady Gminy 9 września 2013r. 

W związku z powyższym, na podstawie art. 64 § 2 w związku z art. 237  § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 
1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego pismami nr BR.0004.231.2013 i BR.0004.232.2013 z dnia 
12.09.2013 r. Skarżący nauczyciele zostali wezwani do usunięcia braków formalnych skargi, poprzez wskazanie 
kto składa skargę, czy szkoła jako jednostka organizacyjna czy nauczyciele jako osoby fizyczne. Ponadto 
skarżący zostali poinformowani , ze w przypadku, gdy skargę składa szkoła jako jednostka organizacyjna, to 
konieczne jest podpisanie w/w skargi przez osobę upoważnioną do reprezentacji placówki. Natomiast w 
przypadku osób fizycznych do wskazania adresu do korespondencji osób skarżących, w terminie 14 dni od dnia 
doręczenia niniejszego wezwania pod rygorem pozostawienia sprawy bez rozpatrzenia. 

Z uwagi na to, że z dniem 31 sierpnia 2013 roku Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach uległ rozwiązaniu 
przedmiotowe pisma zostały wysłane do Pani Anny Skotarskiej – Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach oraz Pani Beaty Krzyżanowskiej – Dyrektora Gimnazjum im. Ratowników Morskich Nr 3 
w Dąbkach.  

Przesłano je również do wiadomości: 
- Zachodniopomorskiego Kuratorium Oświaty w Szczecinie ze względu na konieczność poinformowania 

o sposobie załatwienia przedmiotowej skargi. 
Ponadto przekazano je do Wójta Gminy Darłowo.  
Komisja stwierdziła, że mimo w/w wezwania skarżących jw. braki formalne do dnia dzisiejszego nie 

zostały usunięte, co uzasadnia pozostawienie skargi bez rozpatrzenia. 
W glosowaniu nad powyższą decyzją wzięło udział 5 radnych glosując następująco: 4 glosy „za”,                   

0 głosów „przeciw” oraz 1 glos „wstrzymujący”.”  
 
Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił fakt, że nie będzie 

brał udziału w glosowaniu, ponieważ sprawa w jakiś sposób go dotyczy i dlatego nie będzie 
Bral udziału w glosowaniu.  

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
9 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
4 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/343/2013 w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia. 
/Uchwała Nr XXXIX/343/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 30.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania 
organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas 
III gimnazjum. Druk Nr 23/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania organu 
prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas III stanowi załącznik nr 58 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo               
w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach                 
w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. 
z 2013r., poz. 594),oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Po rozpatrzeniu skargi rodziców na działania organu prowadzącego Zespół Szkół nr 3 w Dąbkach w zakresie 
połączenia dwóch klas III gimnazjum z dnia 27 sierpnia 2013 roku i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje 
skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały . 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo zobowiązując go do powiadomienia 
skarżących o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącym odpisu niniejszej uchwały wraz                       
z uzasadnieniem. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia. 

 
Uzasadnienie w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na działania organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3      
w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum. 

„W odpowiedzi na skargę rodziców na działania organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach             
w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum z dnia 27 sierpnia 2013 roku /data wpływu do Biura rady 
Gminy: 28 sierpnia 2013 r./ informuję co następuje: 

W dniu 28 sierpnia 2013 roku wpłynęła do Urzędu Gminy Darłowo skarga rodziców na działania 
organu prowadzącego Zespół Szkół nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum. 

W dniu 12 września 2013 roku Przewodniczący Rady Gminy Darłowo pismami o nr BR.00004.227-
230.2013 wezwał wszystkich skarżących rodziców w osobach: Pan Stanisław Kardas, Pani Marzena Drzewucka, 
Pani Barbara Głuszko, Pani Bogumiła Drzewicka do usunięcia braków formalnych.  

Na przedmiotowe wezwanie odpowiedział tylko Pan Kardas w dniu 1 października 2013 roku /data 
wpływu do Biura Rady Gminy: 02.10.2013r./ w którym skarżący napisał, że podtrzymuje swoją skargę z dnia              
28 sierpnia 2013 r. 

Z kolei Pani Barbara Głuszko zam. Dąbki pismem z dnia 29 sierpnia 2013 roku skierowanym do Wójta 
Gminy Darłowo /data wpływu do Urzędu Gminy 11.09.2013r./ poinformowała, że podpisała przedmiotową 
skargę, nie zapoznając się z jej treścią. Ponadto napisała również, że nie zgadza się ze stwierdzeniami w niej 
zawartymi. 

W rezultacie zainteresowana w dniu 27 września 2013 roku w obecności kierownika Referatu 
Samorządowego – Biura rady Gminy na wezwaniu do usunięcia braków formalnych, skierowanym do jej osoby        
o nr BR.0004.229.2013 z dnia 12 września 2013 roku napisała, że wycofuje niniejszą skargę.  

Biorąc powyższe pod uwagę Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo na posiedzeniu w dniu 17 
października 2013 roku dokonała analizy przedmiotowej skargi i po wysłuchaniu wyjaśnień Wójta Gminy 
Darłowo oraz Dyrektora Gimnazjum nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach w zakresie zarzutów 
postawionych w skardze komisja stwierdziła, co następuje: 

- połączenia dwóch klas III Gimnazjum dokonano w pełni świadomie. Zostało to uczynione nie tylko               
w szkole w Dąbkach, ale również w innych szkołach, np. w Starym Jarosławiu, 

- w obu szkołach połączenia tego dokonano z szeregu względów, np. z tego powodu, że na zajęcia 
Wychowania Fizycznego klasy dzieli się na dziewczęta i chłopców. Ponadto jeżeli liczba uczniów w klasie 
przekracza 25 osób, to wtedy musi być podział na grupy, dot. to zajęć języków obcych. Nie przeszkadza to 
natomiast w prowadzeniu innych zajęć.   

- nie można dzielić klasy ze względu na teren, z którego pochodzą uczniowie jak to miało miejsce 
dotychczas. „Dotąd w Dąbkach klasy z reguły były dzielone w taki sposób, że jedną klasę stanowiły dzieci 
pochodzące ze Słowina a drugą pozostałe. Dzieci ze Słowina zawsze były traktowane jako gorsze. Miedzy innymi 
niektóre dzieci oraz niektórzy rodzice zwracali się do Wójta z pytaniem dlaczego ten podział jest taki. W związku 
z powyższym Wójt powiedział, że jeśli jest taka sytuacja to będziemy temu przeciwdziałać. Zasadniczą i kluczową 
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kwestią jest fakt, by dzieci słabsze nie były oddzielone od lepszych. Nie mogą być osobno. One muszą być 
wymieszane, żeby miały do czego równać”.   

- odnośnie kwestii zapisu w skardze mówiącego o tym, że „40 % dzieci ma dysfunkcje”. Czy to 
kwalifikuje się do nauczania indywidualnego? Komisja stwierdziła, że nie są wskazania do zajęć 
indywidualnych, do rewalidacyjnych ani żadnych innych, takich specjalistycznych. Zajęć indywidualnych 
wymaga tylko jeżeli jest orzeczenie, opinia z poradni. Uczeń musi mieć upośledzenie w stopniu umiarkowanym, 
żeby mógł mieć zajęcia indywidualne. Lekki stopień niepełnosprawności.   

- Uczniowie tej klasy mają zajęcia wyrównawcze. Dzieci przygotowują się do testów kompetencji, 
pracując w 10 osobowych grupach. 

- przy zmianie arkuszy organizacyjnych, P. Dyrektor Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach zaproponowała 
szereg zmian, mając na uwadze również względy finansowe, gdyż tygodniowy wymiar godzin wyniósłby 42,5 
godz. W skali miesiąca byłoby to 170 godzin. A biorąc pod uwagę, że koszt 1 godziny wynosi 50 zł to koszt 
miesięczny utrzymania dodatkowej klasy wyniósłby 8500 zł. 

- odnośnie zarzutu, że „działanie Wójta nastawione jest na pokrzywdzenie naszych dzieci” oraz że 
„Wójt chce w ten sposób odegrać się na dzieciach”.  

Zdaniem komisji skarga nie jest zasadna ponieważ, nie krzywdzi dzieci.  
Pomimo tego, że ogłoszenie o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zwołane na dzień 17 października 2013 

roku zostało opublikowane na stronie internetowej Urzędu Gminy oraz zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń 
nikt z zainteresowanych rodziców nie wziął udziału w posiedzeniu tejże komisji. W związku z powyższym komisja 
nie miała możliwości wysłuchania drugiej strony. 

Ostatecznie komisja uznała przedmiotową skargę rodziców na działania organu prowadzącego Zespół 
Szkół nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia dwóch klas III gimnazjum z dnia 27 sierpnia 2013 roku za 
bezzasadną.  

W głosowaniu nad powyższą decyzją wzięło udział 5 radnych głosując następująco: 4 glosy „za”,               
0 głosów „przeciw” oraz 1 glos „wstrzymujący”. 

POUCZENIE: 
Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 

Kodeks postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku, gdy 
skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi 
na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do jej 
rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez 
zawiadamiania skarżącego”.” 
 

Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił, że tak jak 

poprzednio nie będzie brał udziału w glosowaniu. 
W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
9 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
4 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/344/2013 w sprawie rozpatrzenia skargi rodziców na 
działania organu prowadzącego Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach w zakresie połączenia 
dwóch klas III gimnazjum. 
/Uchwała Nr XXXIX/344/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 31.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej 
zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz Dyrektorów: Szkoły 
Podstawowej im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach. Druk Nr 24/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej zarzutów 
sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz Dyrektorów: Szkoły Podstawowej im. Ratowników 
Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach stanowi załącznik nr 60 do niniejszego 
protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo               
w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr ……. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………….2013 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo 
oraz Dyrektorów: Szkoły Podstawowej im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. 
z 2013r., poz. 594),oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Po rozpatrzeniu skargi w części dotyczącej zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo złożonej 
przez Nauczycieli Szkoły Podstawowej im. Ratowników Morskich w Dąbkach i Gimnazjum nr 3  im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie 
zarzutów postawionych w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w 
uzasadnieniu stanowiącym załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Po rozpatrzeniu skargi w części dotyczącej zarzutów sformułowanych wobec Dyrektorów: Szkoły Podstawowej 
im. Ratowników Morskich w Dąbkach orz Gimnazjum nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach złożonej przez 
Nauczycieli Szkoły Podstawowej im. Ratowników Morskich w Dąbkach i Gimnazjum nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach oraz zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie 
zarzutów postawionych w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych   
w uzasadnieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo zobowiązując go do powiadomienia 
skarżących o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącym odpisu niniejszej uchwały wraz                         
z załącznikami. 

§ 4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia. 

 
Uzasadnienie: 

Załącznik Nr 1 i załącznik nr 2 do niniejszej uchwały stanowią załączniki doprojektuj uchwłąy, który 
stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu. 

 
Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił, że tak jak 

poprzednio nie będzie brał udziału w glosowaniu. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że może w tak ważnej sprawie 

społecznej może Pan Przewodniczący udzieli głosu przybyłym mieszkańcom                                    
i zainteresowanym, bo to nie jest tak do końca, że o komisji ktoś ma coś przeczytać                          
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w Internecie. Pan Jan Górski powiedział, że to obowiązkiem rady jest wysyłać takie 
informacje zainteresowanym stronom.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Sołtysa, że statut mówi jasno i wyraźnie, w jaki sposób są powiadamiani o komisjach                     
i o sesjach.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, żeby nie dać się tak prowadzić 
bo zabrną w ślepą ulicę. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Sołtysa, że to jest posiedzenie sesji i on to prowadzi i tu w tym przypadku akurat to co 
tego dotyczy zostało wszystko odczytane przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej i w tym przypadku pyta czy Toś z państwa Radnych chciałby zabrać głos.  

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
9 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
4 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XXXIX/345/2013 w sprawie rozpatrzenia skargi w części dotyczącej 
zarzutów sformułowanych wobec Wójta Gminy Darłowo oraz Dyrektorów: Szkoły 
Podstawowej im. Ratowników Morskich oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach. 
/Uchwała Nr XXXIX/345/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 32.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 25/2013XXXIX 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia … października 2013 roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litery „a” ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594. Z póź. zm./, art. 13 ust. 1 i art. 37 ust. 1 i art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami / tekst jednolity: Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651 z póź. zm./                           
i w wykonaniu § 2 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999r. w sprawie określenia 
zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres 
dłuższy niż 3 lata Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 34 o powierzchni ogólnej 1,42 ha, 
położonej w obrębie ewidencyjnym Rusko, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku 
przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2010r. Nr 102, poz. 651, z póź. zm./. 
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§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Daniela Szczygła postanowił 
przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaży działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 34 o powierzchni ogólnej 1,42 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Rusko, gmina 
Darłowo. W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren zabudowy 
mieszkaniowej, usług nieuciążliwych oraz produkcji rolnej oznaczony symbolem MU-1.”  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                    
z uzasadnieniem i powiedział, że przedkłada projekt uchwały bez zmian.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.  
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił wniosek formalny                      

w sprawie odrzucenia tego projektu uchwały z dzisiejszego glosowania uzasadniając, że 
komisja Rolnictwa nie miała okazji zapoznać się z tym tematem.  

Innych wniosków i zgłoszeń nie było.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jest 

to wniosek o oddalenie glosowania nad przedmiotowym projektem uchwały aby ten temat 
odłożyć ten temat jak już będzie sprawa rozpatrzona przez komisję.   

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku zgłoszeń 

zamknął dyskusję i poddał wniosek Komisji pod głosowanie.  
W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo  
11 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
3 głosie wstrzymującym,  
uwzględniła wniosek Komisji Rolnictwa, czyli oddaliła przedmiotowy projekt uchwały              
z glosowania.  
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 33.  
Wolne wnioski. 
W tym punkcie głos zabrali: 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych, że w tygodniu odbędzie się również posiedzenie komisji rewizyjnej w sprawie 
skargi Pani Kaczkowskiej, która złożyła skargę na zarządzenie Wójta.  Pan Jarosław 
Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że ponieważ w tej sprawie 
toczy się postępowanie administracyjne w Szczecinie, więc komisja będzie musiała zebrać się 
w tygodniu i ten wniosek rozpatrzyć.  

Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chciałby złożyć 

oświadczenie, że w sprawach wiatraków w Jeżycach czy też Jeżyczkach, ze względu tego, że 
stamtąd pochodzi i też tam posiada grunty rolne, więc nie będzie się tą sprawą zajmował, tak 
więc zgodnie z orzeczeniem Regionalnej Izby Obrachunkowej te sprawy będzie załatwiał              
w imieniu Gminy Wójt Sławna. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że 
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mówi o tym, ponieważ dostał znów wniosek z firmy AGROWIND z Płocka, i podczas 
przerwy przedstawiciel tej firmy mówił mu, żeby tą sprawą się zająć. Z powyższych 
względów Pan Wójt powiedział, że tą sprawą nie będzie się zajmował, a te pisma, które są 
kierowane w tej chwili odnośnie budowy wiatraków w Jeżycach i Jeżyczkach po prostu 
będzie przesyłał do Wójta Gminy Sławno, który będzie się tą sprawą zajmował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos, po czym udzielił głosu Panu Radnemu Przemysławowi 
Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 
złożyć zapytanie i wniosek do tego samego, bo temat wiatraków powraca i dotyczy to 
projektu planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W związku z wygłoszoną 
podczas ostatniej sesji Rady Gminy tj. dnia 25 października przez Wójta Gminy Darłowo 
informacją i reakcją na przedstawioną przez niego interpelację jako, że w dniu 25 
października zostanie wyłożony do publikacji do publicznej wiadomości projekt zmiany 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo Pan Radny Przemysław Pociecha 
składa na ręce Przewodniczącego zapytanie w sprawie podstawowych obowiązków Wójta               
w zakresie zakazu składania nieprawdziwych deklaracji jakoby Wójt jako organ władzy 
samorządowej nie miał obowiązku stosowania odpowiedzialnych przepisów ustawy                       
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Pan Przemysław pociecha odczytał złożone 
przez siebie pisma.  
/Pisma interpelacje Pana Radnego Przemysława Pociechy stanowią załączniki nr 63 i 64 do niniejszego 
protokołu/ 
 
(Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad)  
 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeśli Pan 
Wójt chce to może się ustosunkować od razu, a jeśli nie to na piśmie.   
 
(Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad)  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sprawa budowy 
wiatraków stała się tematem obszernym i bardzo poważnym i będzie czas na to, żeby wszyscy 
mogli rozpatrzyć tą sprawę począwszy od mieszkańców. Pan Wójt powiedział, że w tym 
zakresie jest ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i zachęcił do 
zapoznania się z treścią tej ustawy ponieważ w niej określone są kompetencje kto co ma 
zrobić. Pan Wójt powiedział, że jako urzędnik w odpowiednim czasie wszystkie te 
dokumenty przedstawi i dlatego też te wszystkie wystąpienia pana radnego, także tej firmy 
Agrowind oraz Stowarzyszenia z Barzkowic, Pana Sołtysa Piotra Szewczykowskiego jako 
Wójt będzie zajmował stanowisko po zasięgnięciu opinii prawnej. Pan Wójt powiedział, że 
komentarz choć jest taki czy inny to tu chodzi o meritum sprawy, gdyż jest to bardzo ważna 
sprawa. Pan Wójt powiedział, że ogłoszenie zgodnie z procedurą będzie na dniach zarówno w 
mediach jak i sołectwach odnośnie projektu zmiany planu na niektórych działkach począwszy 
od miejscowości Stary Jarosław, Nowy Jarosław i Krupy. Pan Wójt powiedział, że zgodnie               
z ta procedurą, która określona jest w tej ustawie wszystko zostało uczynione i jest możliwość 
formalnego i prawnego zajęcia stanowiska do czego też zaprasza do zainteresowania się tą 
sprawą. Pan Wójt powiedział, że oprócz tego planuje w miejscowościach, które będą objęte 
zmianą zrobić spotkania Wójta, żeby przedstawić ten materiał, przy czym będzie prosił 
przynajmniej świetlice, aby każdy dom, każdą rodzinę powiadomili o takim spotkaniu, aby 
każdy mógł przyjść i się z tym zapoznać. Pan Wójt powiedział, że będzie to podzielone na 
dwie części. Pierwsza to pracownicy urzędu przyjadą z tymi dokumentami do świetlicy i tam 
wyłożą wszystko aby każdy mógł się zapoznać z tym co tam pisze, a potem jak już będzie 
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jakaś dyskusja i wnioski to można to na piśmie składać, żeby to załatwić. Pan Wójt 
powiedział, że jest na to określony czas i trzeba się w tym czasie zmieścić, a na końcu radni 
po tej całej procedurze będą podejmowali decyzję i to decyzja będzie rady, co też nie oznacza, 
że decyzja ta będzie ostateczne, bo może być to decyzja zaskarżona między innymi przez 
strony, które w jakiś sposób interes prawny mają. Dlatego tez pan Wójt prosił o rozwagę                    
i powiedział, że jeśli ktoś coś chce w jakiś sposób wykazać to odsyła do tego czasu, aby to 
wykazać, żeby z tego korzystać, żeby  później nie było to wystąpienie odrzucone z przyczyn 
formalnych.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać glos, po czym udzielił głosu Pani Sołtys Małgorzacie Żugaj. 

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że uważa, że trzeba 
pochylić się nad tą sprawą bo widzi że jest problem z tymi farmami wiatrowymi. Pani Sołtys 
poruszyła sprawę opłaty miejscowej i podkreśliła, że miejscowość Wicie żyje w 95 
procentach z turystyki. Pani Sołtys powiedziała, że ma teraz taki chaos i rozumie, że teraz 
miejscowość Wicie będzie  palcina opłatę miejscową w wysokości 2,10 zł od każdego, czyli 
od najmniejszego nawet noworodka. Mówczyni powiedziała do Wysokiej rady, że podjęli 
dzisiaj taką męską decyzję, że brak jej słów, bo teraz będą 2,10 zł płacili a była propozycja 
1,50 zł i 8 % inkaso. Mówczyni poruszyła sprawę systemu solidarności podatkowej. Pani 
Sołtys powiedziała, że jeżeli mieszkańcy nie podpiszą umowy inkasa trzeba będzie zrobić 
punktu na wsi poboru tej opłaty. Pani Małgorzata Żugaj wspomniała, że jest jeden duży 
ośrodek, który opłaty miejscowej nie pobiera. Mówczyni powiedziała, żeby także Pan Wójt 
ważył słowa gdy wypowiada się o nasyłaniu urzędu skarbowego. Mówczyni podkreśliła, że 
solidarnie zbierając opłatę jej podatek dochodowy w wysokości 37 % wraca do kasy do 
Gminy. Mówczyni powiedziała, że rozumie, że utrzymanie miejscowości turystycznej 
kosztuje tylko przy takiej stawce, żeby to nie obróciło się przeciwko gminie. Pani Sołtys 
powiedziała, że pan Wójt dobrze powiedział, że to nie są pieniądze mieszkańców tylko ludzi 
przyjezdnych, ale jednak jak inkasenci zbierają tę opłatę i wypełniają te druczki to jest po 
prostu nie do zniesienia, bo ten wpłacający podatek klimatyczny pyta się za co płaci ten 
podatek. Pani Sołtys powiedziała, że jest całkowicie zawiedziona, że rada podjęła decyzję o 
uchwaleniu tej stawki 2,10 zł, bo ta stawka jest odrealniona w porównaniu do innych 
miejscowości, które rzeczywiście można nazwać kurortami.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Radnemu Józefowi Szymacha.  

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Koleżanek                    
i Kolegów Radnych, że uważa, że po to się spotykają komisje z ośrodkami wczasowymi, 
sanatoriami, że dochodzą do jakiegoś wspólnego mianownika i ustalają na te 3,00 zł i jest 
fajnie, a później spotyka się komisja rolnictwa i komisja budżetu i również ustala, jakąś 
stawkę opłaty uzdrowiskowej na 3,20 zł i dzisiaj jednym ruchem niwelowane jest to 
wszystko.  Pan radny prosił by trzymać się tego co ustalili wcześniej a nie robić tak jak 
dzisiaj, bo glosowało dziesięciu radnych na komisjach za tym, a dzisiaj jakby zaprzeczali 
samym sobie. Zdenerwowany Pan Radny zapytał po co na przyszłość się z tymi komisjami 
spotykać skoro można na sesji ustalić z góry stawkę i koniec.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odniósł się do wypowiedzi pani 
Sołtys z Wicia i powiedział, że w sprawie opłaty miejscowej są regulacje prawne i rada gminy 
określone kompetencje posiada i w tej ustawie jest napisane za co się tą opłatę płaci.  Poza 
tym pan Wójt powiedział, że nikt nikogo nie napuszcza i jeżeli ktoś nie podpisze umowy, to 
nie oznacza, że zgodnie z przepisami ta opłata ma nie być zbierana. Pan Wójt powiedział, że 
ta umowa jest po to, żeby egzekwować to zbieranie. Poza tym Pan Wójt powiedział, że 
miejscowość Wicie długo szakala na inwestycje i jest to kwestia czasu jak niedługo rozpoczną 
się te roboty, bo na dzisiaj kończy się temat ochrony wybrzeża od Darłówka do Wicia, także 
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jest argument na co te pieniądze idą i rzeczywiście ten efekt będzie, bo będzie robione 
centrum. Pan Wójt powiedział, że wie, że niewdzięczna jest rola pieniądze zbierać ale bardzo 
prosi aby tego jednak przestrzegać i nie musi nikogo straszyć, bo każdy jest świadomy tego 
co czyni. Pan Wójt powiedział, że stara się przypominać o niektórych uwarunkowaniach bo 
jako organ samorządu nie raz jest zmuszany do podjęcia czynności i to co Pani Sołtys 
powiedziała o tym dużym ośrodku, to formalnie do niego ta informacja nie dotarła, ale to co 
przed chwilą słyszał, to miedzy innymi dzięki takim wypowiedziom urząd będzie 
zobowiązany do podjęcia czynności w stosunku do tej osoby. Pan Wójt powiedział, że jeśli ta 
informacja będzie dzisiaj zaprotokołowana to musi podjąć czynności. Dlatego Pan Wójt prosił 
o wywarzone wypowiedzi.  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu janowi Górskiemu Sołtysowi Dąbek.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że Wójt swoją decyzją wywołał 
ogromny konflikt społeczny przez nikogo nie oczekiwany i z niewiadomych przyczyn 
podniósł Wójt cenę na 4,20 zł, która wywołała lawinę niekontrolowanych skutków. Mówca 
prosił więcej tego nie czynić. Pan Jan Górski zwrócił poza tym uwagę jeszcze na coś innego, 
mianowicie, że dzisiaj została odrzucona skarga rodziców i nauczycieli na złe działanie pana 
Wójta. Pan Jan Górski powiedział, że sytuacja w szkole w Dąbkach rozwija się dynamicznie      
i jest już inna w tej szkole ta sytuacja. Pandan Górski powiedział, że sytuacja jest taka, że 
Dyrekcja którą wójt gwarantował nie jest już dyrekcja w tej szkole. Pan Jan Górski zapytał 
czy pan Wójt tak za każdym razem zamierza się mylić w swoich działaniach? Pan Jan Górski 
powiedział żeby Pan Wójt usystematyzował swoje działania w szkole w Dąbkach                                
i podejmował słuszne decyzje.  Pan Jan Górski powiedział, ze mleko już faktycznie się wylało 
bo niepotrzebna im była uchwała o likwidacji zespołu szkół, bo nic na tym nie uzyskano 
prócz jednego wielkiego zamętu. Pan Jan górski dlatego bardzo prosił wysoką radę                       
o wnikliwe wsłuchiwanie się w głos zespołu nauczycielskiego i rodzicielskiego w sprawie 
szkoły. Pan Jan Górski powiedział, że można tą sprawę jeszcze wyprostować i doprowadzić 
do normalności, ale przy tym musi być chęć słuchania. Nie może być w protokołach rady 
słów, że umarza się sprawę bo nie przybyli zainteresowani. Czasami trzeba zrobić ten gest, że 
zainteresowanych trzeba zaprosić, a nie umarzać bo nie ma adresu do korespondencji. Pan Jan 
Górski powiedział, że są adresy do korespondencji jak się chce je znaleźć. Mówca 
powiedział, żeby nie być takimi formalistami i żeby zacząć myśleć racjonalnie. Mówca 
zapytał skoro jest tak dobrze w szkole w Dąbkach to pyta pana Wójta dlaczego jest tak źle? 
Następnie Pan Jan Górski powiedział, że myśli, że w najbliższych dniach ta sprawa nabierze 
właściwych kierunków.  

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak się składa, że 

przy rozpatrywaniu spraw na dzisiejszą sesję nie brał udziału a swoje stanowisko po 
spotkaniu z ośrodkami określił i prosi nie obarczać go wynikami głosowania rady. Takie jest 
głosowanie, takie są czasy i takie zasady działania. Natomiast w sprawie zamętu pan Wójt 
powiedział, że jeśli ktoś go robi, to prosi aby do siebie te słowa kierował. Pan Wójt 
powiedział, że Dyrekcja w Szkołach jest nadal. Jest na to procedura prawna i Wójt prosi                   
o czas i nie mówić hop jeśli się jeszcze nie przeskoczy.  

Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka odniosła się do treści uchwały                        
w sprawie skargi, gdzie była mowa o tym, że dzieci ze Słowina są dyskryminowane przez 
nauczycieli. Mówczyni powiedziała, że to są oszczerstwa i że tak nie wolno robić. Mówczyni 
powiedziała, że dzieci są podzielone ze względu na dojazdy i gdyby państwo zechcieli się 
dowiedzieć to na pewno by takich bzdur nie pisali pod adresem nauczycieli. Pani 
Augustynowicz powiedziała, że niejednokrotnie te dzieci ze Słowina osiągają lepsze wyniki 
jak te dzieci, które mieszkają w Bukowie czy gdzie indziej. Mówczyni powiedziała, że to jest 
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delikatnie mówiąc bardzo niestosowne zachowanie ze strony komisji. Natomiast do pani 
radnej Jolanty Janickiej jako przewodniczącej ówczesnej tej komisji mówczyni zwróciła się z 
prośbą aby zaprosić drugą stronę, aby zapoznać się z argumentami.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
uczestniczył w spotkaniu trójki rodziców u pana Wójta w biurze, gdy był pan Kardas, pani z 
Domasławie i pani z Gleźnowa i te słowa padły tam od rodziców, że dzieci są dzielone na 
dwie grupy na gorszą i lepszą, że lepsza to są Dąbki. Pan Przewodniczący powiedział, że to 
nie są słowa radnych lecz rodziców, a na komisji dyrektorki potwierdziły te wypowiedzi 
rodziców, że takie warunku w szkole panują.  

Pani Elżbieta Augustynowicz Nauczycielka powiedziała, że takie rzeczy to się 
zgłasza do nauczycieli i rozwiązuje się te sprawy a nie pisze się takie rzeczy.  

Pani Małgorzata Miszczuk Nauczycielka podała za przykład dziewczynkę ze 
Słowina, która uzyskała stypendium marszałkowskie, czyli nikt z nauczycieli nie traktował 
tych dzieci jako lepsze czy gorsze.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie 
twierdzi tego, ze tak uważa, lecz powtarza, że takie słowa padły od tych rodziców.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeśli będą cieci 
dyskutować co i za to do północy będą dyskutowali. Pan Wójt powiedział, że ta sprawa była 
rozpatrywana w konkretnym przypadku o ile pamięta przy dzieleniu nagród w sali                           
w Dąbkach, gzie dzieci ze Słowina po tej uroczystości zostały wyzwane od baranów i rodzice 
przyszli do Wójta i nauczyciele wyjaśniali i może nie o to chodziło, bo może o coś innego. 
Pan Wójt powiedział, że prosi o wstrzemięźliwość, bo każdy gest jest odbierany i różnie 
widziany. Pan Wójt powiedział, że niepotrzebne te konflikty i należy dać sobie z tym spokój. 
Pan Wójt powiedział, że dzisiaj także sprawa była omawiana z zastępcą kuratora. Pan Wójt 
podkreślił, że szkoła była w Dąbkach i będzie i trzeba zrobić wszystko żeby była najlepsza.  

Pani Wiesława Grabińska Nauczycielka poruszyła temat nie przekazania 
dokumentów przez Dyrektora Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. Mówczyni powiedziała, że 
wójt pismem poleconym do niej napisał, że powołał komisję inwentaryzacyjną, która po 20 
sierpnia miała zrobić inwentaryzację w szkole. Pani Wiesława Grabińska powiedziała, że                  
w terminie od 20 do 30 sierpnia czekała w szkole i niestety komisji nie było i nie miała komu 
przekazać tych dokumentów i całego majątku szkoły. Mówczyni powiedziała, że to co uznała 
za stosowne przekazała protokołem, a protokół przekazania znajduje się w sekretariacie 
szkoły, także można sobie zobaczyć co zostało przekazane, natomiast niestety nie była                     
w stanie zapakować całego archiwum do samochodu i tych wszystkich dokumentów                       
i przywieźć do urzędu gminy.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uchwala jasno 
mówiła, że dokumentacja jest przekazywana do Wójta Gminy i to technicznie jest 
uwarunkowane. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj te dokumenty są tu za ścianą w archiwum 
urzędu i na tą okoliczność powołał zespół ludzi. Pan Wójt powtórzył, ze w uchwale napisane 
było wprost, ze zespół, a w imieniu zespołu pani miała obowiązek to zrobić. Pan Wójt 
powiedział, że jedynie poczynił, żeby one były zabezpieczone w szkole w Dąbkach i są te 
dokumentu zabezpieczone, a mało tego prosi sobie przypomnieć wystąpienia do różnych 
instytucji, jak Rzecznika Praw Obywatelskich i innych, że Wójt nie zagląda i nie ma prawa                 
i zgodnie  z uchwałą rady prosi to zrobić, bo fakt nie przekazania tych dokumentów ma swoje 
konsekwencje. Pan Wójt powiedział, że dokumenty są nie  przekazane i to powoduje bałagan 
i chaos.  

Pani Czupajło powiedziała, że w imieniu rodziców chciałaby zakończyć tę dyskusję 
bo padło wiele kłamstw i wiele oszczerstw, ale ile osób tyle interpretacji. Mówczyni 
powiedziała, że prawo jest jedno i cieszą się, ze prawo zawsze stoi po ich stronie i cieszą się, 
że to idzie ku lepszemu. Mówczyni powiedziała, że ma nadzieję, że to wszystko się wyjaśni. 
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Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 34.  
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXXIX Sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1626 w dniu 29 października 2013 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 65 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się plik zapisany na płycie DVD. 
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